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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. február 21. 

napján tartott üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester (később érkezik), Melles Zoltán (később érkezik), Dr. Novák 
János, Dr. Orbán Csaba, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Czimbalek József, Boros Bálint, Rácz Ferenc és Melsin Valentin képviselők 

jelezték, hogy más elfoglaltságuk miatt nem tudnak az ülésen részt venni  
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin és Svégel Gábor irodavezetők; a 
Somogy Megyei Kormányhivatal Nagyatádi Járási Hivatalának 
hivatalvezetője Dr. Trefeli Katalin és hivatalvezető-helyettese Matula-Szabó 
Katalin valamint a Nagyatádi Városi Televíziótól Haris László  

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 6 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Novák János és Sasvári Tamás 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 6 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
46/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. február 21-i ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Novák János és Sasvári Tamás képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester: 
Köszönti az ülések résztvevő Dr. Trefeli Katalint, a Somogy Megyei Kormányhivatal 
Nagyatádi Járási Hivatalának hivatalvezetőjét valamint Matula-Szabó Katalin hivatalvezető-
helyettest.  
Elmondja, hogy a napirendek elfogadását követően rövid tájékoztatást ad a hivatalvezető 
asszony a Nagyatádi Járási Hivatal tevékenységének megkezdéséről.  
 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendi sort megtárgyalását 
javasolja.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
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47/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés működési célú rulírozó hitel igényléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési térítési díjak 

megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

4.) Előterjesztés a hulladékszállítási díj megállapításának szabályozásáról szóló 
felterjesztésről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

5.) Előterjesztés Nagyatád város szabad vállalkozási zónába történő felvételének 
kezdeményezéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

6.) Előterjesztés a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú ingatlan telekhatár-rendezés 
célú értékesítéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés a „Napelemes rendszer kiépítése a nagyatádi Bárdos Lajos 
Általános Iskolára” című európai uniós pályázat benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

8.) Tájékoztató az önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettsége teljesítésének ellenőrzéséről 

 Előadó: a Bizottsági Elnökök Bizottságának Elnöke 
 

9.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

10.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
11/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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11/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

12.) Interpellációk, kérdések 
  
13.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester: 
Átadja a szót hivatalvezető asszonynak, hogy tartsa meg tájékoztatóját.  
 
Dr. Trefeli Katalin hivatalvezető: 
Bemutatkozik és köszönti az ülés valamennyi résztvevőjét.  
2013. január 2-ától visszaállt Magyarországon a járási rendszer. Annak idején Somogy 
megyében négy járás volt, most nyolc járás – köztük a nagyatádi – kezdte meg működését. A 
Nagyatádi Járás Somogy megye 5. legnagyobb népességszámmal rendelkező járása. Országos 
szinten 175 járási hivatal, a fővárosban 23 kerületi hivatal kezdte meg működését.  
A járás kialakításának kiinduló pontja, hogy az állam visszavette az önkormányzattól azokat a 
feladatokat, amelyek állami feladatnak minősülnek, az önkormányzatnál a helyismerethez 
kötődő önkormányzati illetve méltányosságot igénylő feladatok maradtak. Nagyatádon a régi 
járási hivatal épületében kezdte meg működését az új járási hivatal. A törzshivatal 25 főből 
áll, és a szakigazgatási szervek beintegrálódtak a hivatalba. A törzshivatalhoz tartozik a 
hatósági osztály és az okmányirodai osztály. A beintegrálódott szakigazgatási szervei a Járási 
Gyámhivatal 4 fővel, a Járási Földhivatal 15 fővel, a Járási Népegészségügyi Intézet 13 fővel, 
a Járási Állategészségügyi- és Élelmiszer Ellenőrző Hivatal 11 fővel és a Járási Munkaügyi 
Kirendeltség 8 fővel.  
Járási Állategészségügyi- és Élelmiszer Ellenőrző Hivatal 11 fős létszámába beletartoznak a 
falugazdászok is, akiknek a szervezeti elhelyezkedése az utolsó pillanatig kérdéses volt. Még 
mindig egy kicsit a „levegőben lógnak”, hiszen lehet, hogy a kamarához fognak tartozni. 
Ezzel a szervezeti felépítéssel kezdte meg működését a Nagyatádi Járási Hivatal. 
Funkcionálisan van még 4 fő, akik munkajogilag a Somogy Megyei Kormányhivatal 
törzsállományába tartoznak. Ők pénzügyi, humánpolitikai illetve informatikai feladatokat 
látnak el.  
Megragadja az alkalmat és megköszöni a polgármester úrnak, hogy visszakapták a járási 
hivatal épületét, s így Somogy megyében egyedülállóan szinte egy helyen kezdte meg 
működését a Járási Hivatal. A többi járásban sokkal széttagoltabb a szervezet. Egyedül a 
Munkaügyi Központ illetve az Okmányiroda nem fért el a volt járási hivatal épületében. Az 
Okmányirodáról tudni kell, hogy októberre, illetve az év végére kormányablakká fog alakulni, 
melynek a helyszíne a régi szőnyegbolt helyiségében kerül kialakításra. Előzetes tervek 
szerint a kormányablak 9 fővel fog indulni, ahol reggel 8 órától este 8 óráig fogják fogadni az 
ügyfeleket, s így az egész közigazgatási reformnak a végső állomásaként itt fogják 
megvalósítani az úgynevezett egyablakos ügyintézést. 
A közigazgatási reform annak idején a központi közigazgatás átszervezésével kezdődött, majd 
létrejöttek a kormányhivatalok, idei évtől elindult a járási hivatal és végső állomása pedig a 
kormányablakok létrehozása lesz. Van egy új jogintézmény a szervezetben, ez pedig a 
települési ügysegéd. Az egész járási hivatal felállításának kiinduló pontja az volt, hogy nem 
szabad az ügyfeleket kellemetlen, hátrányosabb helyzetbe hozni az eddiginél, sőt a 
közigazgatási reformból az ügyfelek csak pozitív változást érzékeljenek. Ennek érdekében 
hozták létre a települési ügysegédek intézményét. Ez azt jelenti, hogy minden közös 
önkormányzat székhelytelepülésén van egy ügyintéző, aki a közös önkormányzat 
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székhelytelepülésén, illetve a közös önkormányzathoz tartozó többi településen, 
meghatározott időpontokban tart ügyfélfogadást. Fogadja az ügyfelek kérelmét, tájékoztatást 
ad az ügyük intézéséhez, formanyomtatványokat ad és segít kitölteni. Tehát segíti az ügy 
elindítását, és figyelemmel kíséri az ügy intézését. A települési ügysegéd pénteki napokon jön 
be a hivatalba, ekkor átadja az ügyintézőnek a kérelmeket ügyintézésre.  
A majdan lévő Okmányiroda pedig az összes hatósági ügyintézésére jogosult lesz, tehát az 
összes ügy elindítható lesz, majd a kérelmek átkerülnek a hatósági osztályra, ahol az 
ügyintézők végzik tovább az ügy intézését.  
Mely feladatok kerültek át a járáshoz? Az okmányirodai feladatok, a gyámhivatali feladatok 
teljes egészében átkerültek, sőt a gyámhivatal szakigazgatási szervként integrálódott a járásba, 
tehát a 4 fő gyámhivatali ügyintéző alkotja a Járási Gyámhivatal szakigazgatási szervét, az 
Okmányiroda pedig a törzshivatal egyik osztályaként integrálódott be. Ez a két feladatcsoport 
az, amely a legnagyobb tömeget képviseli, de az egyes szociális jellegű feladatok, valamint a 
szabálysértési ügyek is átkerültek.  
A Nagyatádi Járás 18 település – Bakháza, Beleg, Bolhás, Görgeteg, Háromfa, Kaszó, 
Kisbajom, Kutas, Lábod, Nagyatád, Nagykorpád, Ötvöskónyi, Rinyabesenyő, 
Rinyaszentkirály, Segesd, Somogyszob, Szabás és Tarany – területén látja el a jogszabály 
által hatáskörébe utalt feladatokat.  A 18 település lakosságszáma alapján elmondható, hogy 
közel 28.000 állampolgár ügyeit intézik.  
Megragadva az alkalmat, meginvitálja a képviselő-testület tagjait és az ülés valamennyi 
résztvevőjét a járási hivatalba, hogy bemutassa hivatalát. Megköszöni az eddig kapott 
segítséget. Felajánlja segítségét és kéri, hogy forduljanak hozzá bizalommal.  
 
Ormai István polgármester: 
A képviselő-testület tagjait kérdezi, van-e valakinek kérdése.  
Mivel nincs kérdés, beszél pár dologról.   
Történelmi a helyzet, hiszen visszaállításra került Magyarországon a járási rendszer. 
Megalakult a Nagyatádi Járási Rendszer, mellyel Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete mai ülésének jegyzőkönyvében rögzítésre kerülnek a hivatalvezető asszony által 
elmondottak. Teljesen azonos és közös céljuk, hogy minél jobb szolgáltatást, közszolgáltatást, 
ügyintézést nyújtsanak a Nagyatádi Járásban élő állampolgároknak. Közös érdekük, hogy 
eredményesen és jól tudjanak dolgozni. Az önkormányzat eddig is megtett mindent, 
természetesen a későbbiekben is számíthat a Járási Hivatal és a hivatalvezető asszony az 
önkormányzat munkájára.   
Jó munkát, eredményes tevékenységet, eredményes szakmai munkát kíván a hivatalvezető 
asszonynak és valamennyi munkatársának.  
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Egy viszonylag hosszú előkészületi munka előzte meg a költségvetés összeállítását. 
A munka eredményeként elkészült költségvetési javaslatot tárgyalja a képviselő-testület. Ez a 
költségvetés eltér a korábbiaktól, hiszen a 2013-as pénzügyi terv pontosan tükrözi azokat a 
változásokat – többek között azt is, amiről az előzőekben szó eset, hiszen a Járási Hivatal 
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tevékenységének a megkezdése is befolyásolta, alakította a munkájukat – ami megjelenik a 
költségvetésükben. A köznevelési intézmények állami fenntartásba vétele is nagyon 
jelentősen alakította és változtatott a költségvetésükön. Egyrészt szervezeti és strukturális 
változások történtek. Ha megnézték az előterjesztést, akkor láthatták, hogy egy táblázatban 
kerül bemutatásra, hogy az önkormányzathoz tartozó költségvetési szervek miként változtak 
és alakultak át. Ez egy nagyon jelentős átalakulás, hiszen kikerült a költségvetési szerveik 
közül az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola, a József Attila Kollégium és a 
Nagyatádi Közoktatási Intézmény. Ezek a szervezetek állami fenntartásba kerültek, 
ugyanakkor egy teljesen más feladat-ellátási struktúrában dolgoznak, hiszen a törvényi 
szabályozás szerint az alapfokú közoktatásból az óvoda ellátás az önkormányzati kötelező 
feladata maradt, ezért létrehozták a Nagyatádi Óvodák intézményt. A tavalyi év végén hozott 
döntéseik eredményeként a köznevelési intézmények működtetése az önkormányzatnál 
maradt, ezért a feladat ellátására valamint a kötelező feladatként itt maradó étkeztetés 
ellátására létrehozták a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezetét. Ezekkel egészült ki a 
költségvetési szerveik sora.  
Nagyatádon kötelező feladatot ellátván dolgozik a Nagyatádi Óvodák, a Nagyatádi 
Intézmények Ellátó Szervezete, a Városgondnokság és a Polgármesteri Hivatal. Nagyrészt 
önként vállalt feladatok ellátását, és részben kötelező feladatot végeznek a Nagyatádi 
Kulturális és Sport Központ munkatársai, valamint a Nagyatádi Fürdők intézmény. Úgy látja, 
hogy a tavalyi év végén kialakított szervezeti struktúra középtávon alkalmas arra, hogy ezek 
között a szervezeti keretek között valamennyi feladatukat el tudják látni. S minden, amiről 
beszélt, érintette a költségvetésüket. 514 fő önkormányzati alkalmazott volt az önkormányzat 
és intézményei rendszerben, s ebből 215 fő állami alkalmazott lett és 299 fő maradt az 
önkormányzatnál és intézményeinél. A változások természetesen a költségvetésük nagyságát 
is érintette. Néhány példát említ. Tavaly, 2012-ben, 3 milliárd 283 milliós előirányzattal 
gazdálkodott, 2011-ben 3 milliárd 953 millió Ft-tal, 2007-ben – ami ugyan régen volt, de 
mégis érdekes – 6 milliárd 500 millió Ft-tal gazdálkodott az önkormányzat. Most ez a 
költségvetés 2 milliárd 424 millió Ft-tal készült el. Látszik, hogy a költségvetési főszámban is 
milyen jelentős változások vannak. Ezek alapvetően a struktúraváltozásból következnek. A 
2007-ről történő változás a Kórház elkerülése miatt történt, ez volt az első olyan lépés, ami a 
gazdálkodásukban változásként – a főszám nagyságában – megjelent.  
Most 2 milliárd 424 millió Ft-os javaslatot tesz, ezt tartalmazza a költségvetés. Ennek a 
változásnak egy másik aspektusa, hogy a feladataik átalakulása során hogyan változott a 
finanszírozásuk. Több elemből áll ennek a finanszírozásnak a változása. Úgy lehetne 
megfogalmazni az egyszerűbbtől a bonyolultabb felé haladva, hogy vannak olyan tételek, 
amelyek természetszerűen csökkentették az állami támogatásokból származó bevételeiket, és 
nyilván vannak olyan tételek, amelyek ezzel párhuzamosan a kiadásaikat csökkentették. 
Azonban nem mindegy, hogy mi ennek a két tényezőnek az egyenlege. A bevételeik 
változásának két legnagyobb tétele a közoktatási normatíva megszűnése, ami egyébként 
teljesen természetes, hiszen ha nem látnak el közoktatási feladatot, akkor nem jár normatív 
támogatás. A közvetlen oktatási normatíva 360 millió Ft nagyságú volt. Egy másik tétel, mely 
sokkal rosszabbul érintette őket, a személyi jövedelemadó visszatérítésének a megszüntetése. 
Egészen eddig valamennyi önkormányzat részesedett a személyi jövedelemadó 
visszatérítésből. 2012-ben 287 millió Ft-ot kaptak ezen a jogcímen, viszont, az idei évtől 
kezdve már nem kapnak az önkormányzatok ilyen támogatást. A forrás megszűnések és a 
különböző állami támogatások megszűnése, átalakítása, 816 millió Ft forráscsökkenést jelent. 
Ez egy nagyon nagy szám. A másik oldalon a költségeik, kiadásaik csökkenése van. Itt is a 
legnagyobb tétel a pedagógusok bérének az állam általi átvállalása, hiszen 215 fővel 
dolgoznak kevesebben, melyből 197-198 fő kolléga pedagógusként került át állami 
alkalmazásba. Ennek a kiadáscsökkentő hatása 461 millió Ft, mely egy nagyon jelentős, 
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meghatározó nagyságú tétel. A Járási Hivatal felállításával is csökkentek a kiadásaik, hiszen 
oda is mentek át munkatársaik, mely révén bizonyos dologi kiadások is csökkentek. Az összes 
tényezőt figyelembe véve 527 millió Ft a kiadáscsökkenés. A kettő között van 288 millió Ft, 
ez az elsődleges szaldója ennek a mérlegnek. Hogy korrekt legyen, elmondja, hogy ez mínusz 
288 millió Ft. Ennyivel kevesebb pénzhez jut hozzá az önkormányzat.  
A költségvetésben már úgy szerepeltetik a 2013-as adósságszolgálatot, hogy a várakozásaikat 
nem vették figyelembe, de a mostani helyzet szerint az önkormányzat hitelállományából 
részbeni állami adósságátvállalás révén 50 %-át átvállalja az állam. Egy éves gazdálkodás 
során ez azt jelenti, hogy az adósságszolgálatuk – tehát az adott évben fizetendő tőke és kamat 
– 50 %-át nem kell fizetniük. Ez abba a sorba illik, ahol a kiadáscsökkenésről beszélt. 87 
millió Ft-tal tudnak ebben az évben 50 %-kal kalkulálni. Ennyivel kisebb a kiadásuk, tehát a 
288 millió Ft-ból már csak 200 millió Ft lett.  
A normatív támogatások melyek átalakultak feladatalapú támogatássá, két tényezője jobb lett 
a korábbinál. Az óvodai neveléshez kapott állami feladat finanszírozás jelentősen magasabb 
arányt képvisel. Korábban nem érte el a bekerülés 60 %-át. Most 90 % felett van ez az arány. 
Az étkeztetésnél a kötelezően, ingyenes étkeztetésben részesülő gyerekek után kapott állami 
támogatás kondíciója is jobb, mint a korábbi időszakban. Ezzel együtt a szaldója továbbra is 
mínuszos ennek a folyamatnak és átalakításnak. Ezért van az, hogy a költségvetésükben 
továbbra is működési hiánnyal számolnak. A költségvetési kondícióknál látni kell, hogy a 
feladatalapú finanszírozás első évében vannak, Az a véleménye, hogy a bázisok, a kiindulási 
alapok figyelembe vétele okozza azt az eltérést, hogy egyetlen feladatnál sem éri el a 
támogatás összege a tényleges, reális bekerülési költséget, melyet egyébként az előterjesztés 
6. sz. mellékletben mutatnak be. Nyilván lehet majd finomítani, ha valóban a feladatok 
finanszírozásának a teljes körét fogja biztosítani az állam, akkor ez egy ilyen finomítást 
igényel a következő időszakban. Nagyon markánsan, külön tervezik a kötelező és a nem 
kötelező feladatokat. Eddig is így tették. Most ez még inkább jelentőségteljesebben van jelen 
a költségvetésben. Az elején utalt rá, hogy melyek a kötelező feladataik és melyek nem. 
Ezeket markánsan külön tervezik, külön szerepeltetik a költségvetésben és nyilván a 
finanszírozás prioritásánál is figyelembe kell majd venni. Ez egy előírás, tehát így kell 
tervezni az önkormányzati költségvetéseket.  
Ebben a költségvetésben minden kötelezettségükkel számolnak, azzal is amit 2012-ről hoznak 
át. Tehát minden kiadásukkal és úgy gondolja, hogy a bevételeiknél valamennyi reális 
bevétellel számolnak és így az összes kiadásuk és bevételük egyenlege jelenti ezt a bizonyos 
304 millió Ft-os működési hiányt, amit a költségvetési törvényben szereplő többletforrással 
egészítenek ki a költségvetési javaslatukban. – számolva azzal, hogy ezt a hiányt az év végére 
nagymértékben csökkenteni, megszüntetni, eltüntetni kell és szükséges. Hogy mennyire lehet, 
az egy más kérdés. Úgy látják, hogy emiatt viszont három dolgot mindenképpen tenniük kell. 
A kiadásaikat csökkenteni, a bevételeiket növelni és minél több többlet állami támogatást és 
forrást szerezni erre a célra az egyébként költségvetési törvényben szereplő előirányzatból. Az 
utóbbinak nyilván van realitása, nagyságrendje kiszámíthatatlan. A bevételek növelésének 
kevés realitását látja, nem gondolja, hogy érdemi változtatást tudnak a költségvetésükön 
végrehajtani, ha bevételeik növekedését akarják érvényesíteni. Viszont a kiadáscsökkenésnél 
lát lehetőséget arra, hogy kevesebbet, még kevesebbet költsenek segítve a költségvetési 
egyensúly megteremtését. Fontos szempont, hogy arányát tekintve 2013-ban – tehát ha csak 
ennek az évnek a gazdálkodását és előirányzatait veszi figyelembe – akkor 100 millió Ft 
hiányzik a gazdálkodásból. Ez messze kevesebb, mint a korábbi években ilyenkor lenni 
szokott. Tehát amit magukkal hoznak, még mindig jelen van a gazdálkodásukban. Ha ezt 
maguk mögé tudják szorítani – nyilván többletforrásokkal – akkor úgy gondolja, hogy az év 
végére egy jobb költségvetési pozícióba tudnak kerülni. Tehát a hiány újratermelődése 
lelassult, arányában jóval kisebb, mint a korábbi időszakban, tulajdonképpen az 1/3-a annak, 
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mint a korábbi időszakban volt. Ez mind azokkal függ össze, amiről beszélt.  Ha az SZJA-t 
nem vonták volna el az önkormányzatoktól, akkor már kényelmesen túl lettek volna most a 
szavazáson is, és nem mondott volna egy szót sem.  
A fejlesztések kapcsán egy dolgot kíván elmondani. Nagyon reálisan tervezték meg az erre 
irányuló előirányzataikat. Alapvetően a két nagy beruházás az, ami feladatot jelent. Az egyik 
a Vásárcsarnok, Művelődési Ház rekonstrukciója, a másik a volt Zeneiskola felújítása. Mind a 
kettő a megvalósulás útján van. Ez a két program konkrétan szerepel a költségvetésben, és az 
új programoknál nyilván majd az egyes napirendek kapcsán beszél, illetve az „Egyebek” 
napirenden belül szeretne az energetikai programról néhány szót szólni.  
Konfúzióként is, de a költségvetés minősítéseként is azt tudja és akarja elmondani, hogy ez a 
költségvetés reálisan mutatja meg az önkormányzat mostani pénzügyi, gazdálkodási 
helyzetét, lehetőségeit. Alkalmas arra, hogy a feladataikat el tudják látni, de azzal együtt, 
hogy nagyon takarékos, nagyon feszített és nagyon reális gazdálkodást kell folytatniuk ebben 
az évben is azoknak a céloknak az elérésében, amelyekről beszélt. A feladataik ellátása, a 
beruházásaik eredményes végig vitele és egy jobb költségvetési pozíció elérése az év végére.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
A folyószámla hitelkeretnél látja, hogy az ERSTE Banknál továbbra is a 370 millió Ft-os 
lecsökkentett összegű hitelkeret meghosszabbítására van javaslat. Ha részt vesznek a 
konszolidációban, tehát ha az 50 %-kal tudnak számolni – melybe bele tartozik a folyószámla 
hitelkeret is – és július 1-jével kifizeti az állam valamekkora összegben, akkor azt követően 
mekkora lehet a folyószámla hitelkeret összege? Van-e valamiféle tárgyalás arra vonatkozóan, 
hogy ezek után, hogy a bank megkapja a fele összeget, újra feltölti az alapösszegre? 
 
Ormai István polgármester: 
A bank úgy értelmezi a folyószámla hitelkeretet, hogy megkapja a felét, de a keret megmarad. 
Ő úgy értelmezi, hogy nem. Tehát a bank annak az összegnek a felét kapja meg, amely 
december 31-én igénybe volt véve. Ez 392 millió Ft, tehát ennek a felét kapja meg. Az ő 
értelmezése szerint ezt le fogják csökkenteni, tehát a keretet is lecsökkentik a felére. A 
banknak is az a szándéka, hogy minél alacsonyabb legyen a folyószámla hitelkerete az 
önkormányzatoknak (generálisan, mindenkire értve), az önkormányzatoknak is érdekük, hogy 
ne érezzék, hogy minden rendben van, és folyószámla hitelből finanszírozzanak. Az lennek az 
önkormányzatok érdeke, hogy egy alacsonyabb keret felhasználásával tudjanak dolgozni, 
tehát nincs végleges álláspont ezzel kapcsolatosan, hogy pontosan mi fog történi. Egy biztos, 
hogy év végéig lehet a folyószámla hitelszerződések meghosszabbítása, és a bank abból indul 
ki, hogy ha ez lehetséges, akkor annak a mértéke is a két szerződő félen múlik.  
Ő egy kicsit másképp látja, de nem jutottak még előrébb ebben a dologban.  
Az önkormányzat álláspontja az, hogy nagyon szerencsés lenne, alacsonyabb mértékben és 
alacsonyabb értéken kezelni a keretet a maguk gazdálkodásának a fegyelmezettsége miatt. 
Ugye nem kell mondani? – hiszen ha van pénz, akkor hajlamos elkölteni az ember. Jobb, ha 
egy feszes gazdálkodást tudnak megvalósítani.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Van lehetősége az önkormányzatnak arra, hogy ilyen nagyságú folyószámla hitelkerettel 
rendelkezzen ilyen költségvetés mellett? A szabályok nem határolták ezt be? 
 
Vargáné Szüts Katalin pénzügyi irodavezető: 
Nem. 
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Dr. Ludas László alpolgármester: 
A Takarék Szövetkezetnél és az Erste Banknál lévő folyószámla hitelkeretet összevonva sem 
ütközik szabályokkal? 
 
Vargáné Szüts Katalin pénzügyi irodavezető: 
Nem.   
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Látható, hogy hiánnyal számoltak és optimistán, hiszen a hiány megpróbálják azzal fedezni, 
hogy bíznak abban, hogy majd kapnak az ÖNHIKI helyébe lépett támogatási alapból.  
Gondolkodnak-e azon, ha nem ilyen mértékben kapnak, akkor azt elő kell teremteni? Van erre 
elképzelés? – mert Ő nem ennyire optimista.  
 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztéshez két dokumentum kapcsolódik, a jegyző asszony feljegyzése, illetve a 
Pénzügyi Bizottság véleménye.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Nem csak a mai ülés, hanem általában véve is a legfontosabb napirendjét tárgyalja a 
képviselő-testület egy éves működés során. Azt gondolja, hogy tartalmas bizottsági munka és 
vita folyt ezzel a napirenddel kapcsolatban.  
Valahogy azt érezte az előterjesztés kiegészítése során, hogy a polgármester úr nem tudta 
eldönteni, hogy optimista vagy pesszimista legyen, hiszen vannak olyan jelek, amik arra 
utalnak, hogy valóban egy belátható időn belül olyan költségvetés tud végre tervezni 
Nagyatád Város Képviselő-testülete, hogy valóban nullás, vagy legalább pozitív nullás 
legyen. – és végre megérhessék, bár lehet, hogy vannak itt olyan képviselők, akik még 90-es 
években pozitív szaldóval tervezték a költségvetést. 
Az biztos, hogy ebben az évben nagyon komoly problémákkal kell küzdeni, nem csak amiatt, 
hogy komoly szerkezeti átalakítások érintették az önkormányzat működését, költségvetését, 
és ezért ez az év biztosan rá fog erre. Sőt, talán még át is fog bizonyos területeken húzódni, 
mivel mindenki fogja tudni, hogy mi a helye és helyére kerülnek a dolgok.  
Nagyon nehéz év elé néznek. Egyetért azzal, hogy a kötelező és a nem kötelező feladatokat 
valóban nagyon precízen el kell különíteni, mert azt látja, hogy van egy filozófia a 
kormányzat részéről, hogy megsegítik az önkormányzatokat, ha a kötelező feladatok ellátása 
során indokolt módon nem tudják áthágni azt a korlátot, ami a működési hiányban adódik, a 
működés finanszírozásában. Legutóbb pont az önkormányzatokért felelős államtitkár úr 
nyilatkozott, hogy megpróbálják rászorítani az önkormányzatokat arra, hogy ne a 
„kiskapukat” várja, hiszen a törvény szerint hiánnyal nem lehet tervezni. Ennek ellenére, ha 
azt mondták volna jó magyar szokásként, hogy vannak kiskapuk, akkor lehet, hogy a többség 
mindig arra várna, hogy ÖNHIKI, egyéb támogatás vagy hitelekből próbálja működését 
finanszírozni. Ez akkor egy spirál, melyből nem lehet kijutni. Kiolvasható volt az államtitkár 
szavaiból is, hogy a minisztériumba beérkezett költségvetéseket tételesen meg fogják 
vizsgálni, különösen azokat az önkormányzatokat, ahol hiánnyal terveznek. Nagyatád Város 
Önkormányzata ide fog tartozni, függetlenül attól, hogy betették ezt a támogatást, mint ha 
nem volna lyuk a költségvetésükben. Bizony meg fogják vizsgálni, hogy a kísérő levél, az 
indokolás, ami alapján előadják, hogy minden lehetséges intézkedést megtettek annak 
érdekében, hogy a minimálisra csökkenték a működési hiányt, tehát a gazdálkodásuk valóban 
egy precíz és jól kidolgozott, de az adottságaik és az összes körülményeik figyelembe 
vételével még sem tudnak eleget tenni a költségvetési kötelezettségüknek. Magyarul nem 
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tudnak nullás költségvetést, tehát muszáj, hogy hiánnyal tervezzenek, azoknál az 
önkormányzatoknál, ahol ezt elfogadják, ott lehet valamilyen mértékű támogatást igényelni és 
kapni. Ezért mondta azt, hogy – bár beírták a 304 millió Ft-ot – koránt sem biztos, hogy ilyen 
összegben fognak részesülni, hiszen véleménye szerint nem egyedi Nagyatád Város 
Önkormányzatának helyzete. Azok az önkormányzatok, akik hasonló problémákkal 
küzdenek, ugyan úgy hiánnyal fognak tervezni, melyet fel is fognak vállalni. Tekintve, hogy 
„meglebegtette” a minisztérium, hogy lehet hiánnyal tervezni, csak kellő módon alá kell 
támasztani. Továbbra is az a véleménye, hogy a folyószámlahitel egy szükséges rossz, de a 
mértéke valóban képlékeny még ebben az évben. Lesz majd későbbi előterjesztés, hogy 
egyébként pedig szükségük volna rá mindaddig, amíg nem tudják konszolidálni az 
önkormányzat működését.  
Az elmúlt évben kezdődött meg nagyobb mértékben az önkormányzatok konszolidációja – 
ide tartozik a hitel kötelezettség átvállalás és az egész év során és az azt megelőző évben adott 
ÖNHIKI-s támogatások azt szolgálták – hogy ne görgessék maguk előtt a ki nem fizetett 
számlákat, beszállítói követeléseket, illetve, hogy ezek a legnagyobb mértékben csökkenjenek 
le. Látni azt is, hogy Nagyatád esetében mindenképpen kimondható, hogy ez a konszolidáció 
nem oldódott meg, tehát csökkentették nagy mértékben a tartozásaikat, de még mindig olyan 
mértékű a múlt évről áthozott hiány és ki nem fizetett számla kötelezettség, ami nagy teher a 
költségvetésükön. Hiszen ha megnézik, az idei évben valóban nagyságrenddel csökkent az 
idei évhez konkrétan kapcsolódó működési hiány, de van egy balansz, amit hordoznak az 
elmúlt évek során felhalmozott kötelezettségek miatt. Az sem lehet vitás, hogy ez a folyamat 
nem egy és két év alatt zajlott le, tehát az a fajta helyzet, ami az önkormányzatoknál előállta, 
az legalább 10-12 vagy még több év alatt folyamatosan és fokozatosan kumulálódott. Azért 
jutottak el végül 1012-ben – amikor már belátta a kormány is – hogy ez egy olyan teher, hogy 
ami ha nem kezelődik, akkor bombaként fog robbanni.  
Többször beszéltek polgármester úrral arról, hogy idei évet nem fogják tudni nullával, hanem 
mindenképpen hiánnyal fogják zárni. Ha majd az év során meghozott intézkedések, akkor úgy 
látja ő is, hogy 2014-ben egy optimista mértékű állami támogatással valóban el tudnak jutni 
egy sokkal kedvezőbb pozícióba, de nagyon szigorú költségvetési fegyelemre lesz szükség. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az alpolgármester úr szavai után már sok mindent hozzátenni nem kell. A lényeget elmondta. 
Azt gondolja, hogy amilyen metodikával most készült a költségvetés, lényegesen átláthatóbb, 
mint a korábbiak voltak. Egy hibája most is van, de reméli, hogy 2014-ben már nem fog 
jelentkezni. Ez pedig az, hogy objektív okok miatt, nem lehet összehasonlítani az előző 
évekkel. 
A költségvetés, mint olyan, a törvény betűje szerint, természetesen nem jogszabály ellenes. 
Az alpolgármester úr azt mondja, hogy költségvetési hiánnyal terveztek. Nem terveztek azzal, 
de tudják, hogy van benne jó néhány „csont”, amely arra enged következtetni, hogy nagy 
valószínűséggel év végéig ez a költségvetési hiány megmarad. A helyzetüket az sem könnyíti 
meg, hogy nincsenek egyedül ebben a helyzetben, hiszen a többi város és település is hasonló 
gondokkal küszködik. Nemrég Gödöllőn volt a polgármesterek találkozója és ismert a 
TÖOSZ véleménynyilvánítása. A költségvetés mostani tervezetésének anomáliáit felvetették 
és el is fogják juttatni az illetékes minisztériumokhoz. Ígéret van arra, hogy felül fogják 
vizsgálni az egészet. Úgy gondolja, hogy bármilyen felülvizsgálat is fog történni, a mínuszos 
költségvetés alapjaiban mínuszos marad év végéig is és nem lát reális lehetőséget arra, hogy 
ezt bármilyen módon is kiküszöböljék. Polgármester úr mondta, hogy jobb pozícióba kellene 
jutni év végéig. 1998-1999 óra minden évben elhangzik ez a mondat. Minden évben azt 
mondják, hogy rendben. Véleménye szerint ez most sem lesz másként.  
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Felhívja a figyelmet arra, hogy a rendeletükben szerepel, hogy „A költségvetési gazdálkodás 
biztonságáért a képviselő-testület a felelős. A képviselő-testület a gazdálkodásnál elsősorban 
a kötelező feladatait biztosítja, további terhelhetősége és forrásai figyelembevétele mellett 
finanszírozza a szabadon vállalt nem kötelező feladatait. Forrásait elsődlegesen a kötelező 
feladatok finanszírozására kell fordítani.” Azért mondta el ezt, mert nem tartja szerencsésnek 
egy ilyen fontos rendeletet, egy ilyen fontos napirendi pontot a képviselőknek alig több mint 
fele fog tárgyalni és megszavazni. Ez sokkal fontosabb annál, hogy a 11 képviselőből csak 6 
legyen jelen egy képviselő-testületi ülésen és döntse el, hogy mi lesz a város sorsa 2013-ban.  
 
Kárpáti László alpolgármester kikíséri a vendégeket, a képviselő-testület létszáma 5 fő 

 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Egyetért az előtte szólókkal. Tulajdonképpen egymásra épült a hozzászólásuk.  
Polgármester úr szó szerint azt mondta, hogy év végére jobb költségvetési pozícióba fognak 
kerülni. Évek óta elhangzik ez a mondat, hiszen minden alkalommal ezzel a mondattal zárják 
a költségvetési vitát. Sajnos nem jön össze, tehát eleve nehezebb pozícióból indulnak, hiszen 
az elvárásaik sem úgy teljesültek, akár a kormányzati támogatás oldaláról sem. A tartozás-
átvállalással kapcsolatosan 50 %-os pozíciót szereztek, de lehetett volna ez 60% is. Lehetett 
volna az ÖNHIKI-s támogatás is több, nem hasonlítja össze most más területekkel.  
A költségvetésüket eleve úgy tervezték, hogy működési képességet megőrzési támogatásra 
egy nagyobb összegre számítanak, de egyáltalán nem biztos, hogy fognak ennyit kapni. Ha 
pedig nem ennyit kapnak, akkor hiánnyal kell tervezniük, ezt a hiányt pedig valahogyan meg 
kellene tartani vagy csökkenteni. A csökkentésnek pedig, ahogy a polgármester úr is mondta 
bevételek növelésével vagy a kiadások csökkentésével lehetne érvényesíteni. A bevételek 
növelésére saját erőből nem sok lehetőségük van, nem látszanak olyan források, amelyek 
jelentősebb bevétel növekedést eredményeznének. A kiadások csökkentésénél kapcsolódva a 
Pénzügyi Bizottság elnökéhez, a képviselő-testületnek elsősorban a kötelező feladatok 
teljesítésére és végrehajtására kell fókuszálni. A kiadások csökkentésénél más forrást ebben a 
költségvetésben nem lát, mint a költségvetésben szereplő nem kötelező feladatok és a 
működési célú pénzátadások visszafogását.  
Nem sikerült kibújniuk a hitelfelvételi kényszerből, mert újabb jelentős hitelfelvételt 
terveznek, ha megkapják hozzá a szükséges lehetőséget. Azzal is teljes mértékben egyetért, 
hogy az utóbbi idők egyik legfontosabb költségvetéséről van szó, nagy a képviselői felelősség 
és valóban 6-an vannak.  
Voltak már ennél könnyebb események is, hogy egy képviselőnek távol kellett lenni, ahhoz, 
hogy most 6-an legyenek. Nincs nagy lehetőségük, reméli, hogy mind a 6-an elfogadják a 
költségvetést, mert ha csak egyikük másként szavaz, nem lesz elfogadott a költségvetés.  
Amit lehetett lekopasztottak, amit vissza lehetett fogni, visszafogtak, a nem kötelező 
feladatok és a működési célú pénzátadás után még lehetett volna visszafogni, de úgy érti, 
hogy ez olyan városi közéleti és olyan tevékenységet akadályozott volna meg, vagy tett volna 
lehetetlenné – akár a sportra vagy közművelődésre gondol – amit a város, egyelőre nem 
engedhet meg magának. Így is minimális szinten tudják ezeket a feladatok támogatni.  
 

Kárpáti László alpolgármester visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma: 6 fő 

 
Ormai István polgármester: 
Hogy mindenki számára teljesen érthető legyen, elmondja, hogy miről van szó.  
Megköszöni Sasvári Tamás képviselőnek, hogy átláthatónak mondta a költségvetést. Arra 
törekedtek, hogy ha a sorokra ránéznek, vagy végiggondolják hogy mely számok és mely 
oszlopok mögött mi van, az azonnal kitűnjön. Azt az összefüggést szeretné egyértelművé 
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tenni, hogy minden bevételük figyelembevételével, csak az önkormányzatuk számára 
törvényben előírt kötelező feladatokhoz, az önkormányzat saját pénzéből, saját bevételeiből, 
forrásából 732 millió Ft-ot kell hozzátenni. Ehhez van 569 millió Ft-juk, 163 millió Ft a 
különbség. A problémának ez a lényege. A költségvetés összes oszlopa, táblázata, kimutatása 
teljesen rendben van. Egyetlen egy probléma van, hogy továbbra is mindazok miatt ami miatt 
a hozzászólók is beszéltek és amit ő is elmondott, van ez a különbség, de ezek a kötelező 
feladatok. Következő sorban van egy 114 millió Ft-os önkormányzati forrás igény a nem 
kötelező feladatoknál, de arra már semmi nincs, hiszen a meglévő pénzük nem elég a kötelező 
feladatok által igényelt saját forrásra sem. A nem kötelezőkre pedig nem marad már semmi. 
Ez okozza a költségvetési hiányt. Optimista a tekintetben, hogy a tendencia jó, a folyamat 
olyan irányba hat, hogy csökken ez a különbség, de még ez az év rá fog menni arra, hogy 
továbbvigyék ezt a – nevezzék konszolidációnak – folyamatot. Megjegyzi, hogy ha 
korrigálásra kerül – mindent meg fognak tenni ennek érdekében – a kötelező feladatok, 
feladatalapú finanszírozásának a hiánya, tehát, hogy az óvodától is hiányzik x millió Ft, de a 
NINESZ-nél is hiányzik stb. – és ezeket lehet korrigálni vagy mérsékelni, akkor még jobb 
pozícióba kerülnének. A lényeg az, hogy többletforrást kell majd szerezniük.  
Az alpolgármester úr vetette fel azt a kérdést, hogy mi van, ha annyit nem kapnak, mint 
amennyi kellene. Nyilvánvalóan azok a likvidhitelek, amelyek áthidalják a finanszírozási 
problémákat, nélkülözhetetlenek lesznek ebben az évben is. Ott lesznek egy döntés előtt, 
amikor az egész évre szóló folyószámla hitelkeretüket megvizsgálják, mert lesz egy 
szabályozása, ami valamit lehetővé tesz, lesz egy banki álláspont és lesz egy önkormányzati 
szükséglet. Ezeket kell majd összhangba hozniuk, hogy meddig menjenek el. Ezeknek a 
feltételeit viszont még nem ismerik, de minél alacsonyabb szinten kell a külső forrásbevonást 
alkalmazniuk annak érdekében, hogy a pozíciójuk javuljon. És tényleg, nehogy 
elkényelmesedjenek és abban a hitben legyenek, hogy tulajdonképpen rendelkezésükre áll a 
pénz, amikor az nem az ő forrásuk. 
Nagyon köszöni a költségvetési szervek, az önkormányzati intézmények vezetőinek a 
költségvetés készítése során végzett munkáját és együttműködését. Kifejezetten konstruktív, 
együttgondolkodó, a problémákat értő, megértő, sőt megoldási javaslatokat tevő volt a 
munkájuk. Valamennyi intézményük vezetőjének megköszöni az együttműködést, mely 
nagyon sokat segített abban, hogy ide tudjanak hozni egy ilyen értelmű és tartalmú 
költségvetést. Kéri a segítő munkájukat a megvalósítás során is abban az értelemben, ahogy 
tervezniük kellett, és ahogy terveztek, nyilván a megvalósítás is ebben az értelemben kell, 
hogy majd tovább menjen.  
Tájékoztatja a testületet, hogy az érdekegyeztető fórummal érdeket egyeztettek. Teljes 
nyitottságot, érdeklődést, a dolgok átlátását tapasztalta. Azt tapasztalta, hogy ma Nagyatádon 
az önkormányzati szférában érintett kollégáik, munkatársaik pontosan tudják, hogy milyen 
lehetőségeik vannak, mit tudnak tenni és mire nincs módja az önkormányzatnak. Azt 
gondolja, hogy ez a fajta szemléletmód nagyon szükséges ahhoz, hogy eredményesen, jól 
tudjanak gazdálkodni az év során.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottság tegnap tartotta ülését. Véleményét írásban rögzítette, melyet minden 
képviselő megkapott.  
Javasolja hogy az előterjesztést és az önkormányzat 2013. évi költségvetését a képviselő-
testület fogadja el. A bizottsági ülésen valamivel hosszabban és részletesebben tárgyaltak a 
költségvetésről. Több gondolatot is megosztott a bizottság tagjaival.  Egyet mindenképpen 
szeretne kiemelni az immár 14-15 éve folyó költségvetési hiány témából. Mégpedig azt, hogy 
amennyiben valamilyen módon nem sikerül konszolidálni és rendezni, úgy a körbetartozás 
révén a magyarországi vállalkozások is veszélybe fognak kerülni. Tehát mindenkinek az az 
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érdeke, hogy az önkormányzatok is és az állam is egy normális, konszolidált költségvetést 
tudjon készíteni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot egyhangú – 6 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
48/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

polgármester a 2013. évi költségvetési rendelet elfogadásáig időarányosan az előző évi 
előirányzatok mértékéig szedte be a bevételeket, és teljesítette a kiadásokat. A 
teljesített kiadásokat és bevételeket a költségvetési rendelet előirányzatai 
tartalmazzák. 

 
Határidő: 2013. február 21. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
2. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 11. mellékletben foglaltak 

szerint megállapítja a 2013. és az azt követő évekre a Stabilitási törvény 45. § (1) 
bekezdés a) pontja felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban meghatározottak 
szerinti saját bevételeinek, valamint a Stabilitási törvény 3. § (1) bekezdése szerinti 
adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek összegét. 

 
Határidő: 2013. február 21. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
3. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul a 2011. július 15-én 

az Erste Bank Hungary Zrt-vel megkötött, jelenleg 370.000 eFt keretösszegű 
folyószámlahitel szerződés lejárati idejének 2013. december 31-ig történő 
meghosszabbításához. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt a folyószámlahitel 
szerződés lejárati idejének meghosszabbításához szükséges intézkedések, eljárások, 
aláírások megtételére. 

 
Határidő: 2013. március 19. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
4. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul a tervezett hosszú 

lejáratú hitelfelvételhez szükséges engedélyezési eljárás előkészítéséhez. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt a hosszú lejáratú 
hiteligényléshez szükséges intézkedések, eljárások elindítására. 

 
Határidő: 2013. április 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet-tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2013. évi költségvetéséről szóló 4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a képviselő-testület támogatását és együttműködését.  
 
2.) Előterjesztés működési célú rulírozó hitel igényléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Működési célú rulírozó célú hiteligénylésről szól a napirend.  
Nagyon jól működött a gyakorlatban és kifejezetten partneri együttműködő kapcsolat alakult 
ki a Somogy Takarék Szövetkezettel, melynek értelmében több alkalommal is azokat a 
finanszírozási időszakokat, amelyek forráshiánnyal jelentek meg a gazdálkodásukban, az ő 
közreműködésükkel tudták áthidalni. Ez egy jó konstrukció volt. Gyakorlatilag több 
verzióban dolgoztak együtt. Utolsó alkalommal 50 millió Ft-os keretük volt a Somogy 
Takarék Szövetkezetnél, amelyet az adóbefizetések időszakában teljes egészében feltöltöttek, 
majd igénybe vették akkor, amikor a finanszírozáshoz szükség volt. Több tételben hívták le 
ezt a keretet, majd pedig a következő adóbefizetések során ismét feltöltötték. 
Most lejár ennek a keretnek a rendelkezésre állási ideje, véget ér ez a szerződéses időszak.  
Javasolják, hogy kössenek új szerződést ugyanekkora összegre vonatkozóan, de a 
megváltozott szabályok szerint nem 1 évre, hanem a naptári éven belül kell, hogy véget érjen, 
tehát december 31-én lezáruló időszakkal. Eddig köthetik azzal, hogy természetesen a 
meglévő keret visszafizetésre kerül, és ugyanúgy a márciusi és szeptember adóbefizetésekkor 
feltöltésre kerül.  
A másik, ennél rövidebb időszakra szólna. Az előterjesztésben részletesen leírták, hogy 
tulajdonképpen egy különleges és egyszeri finanszírozási helyzet alakult ki, hiszen az átállás 
– változások, amikről a költségvetés bevezetőjében beszélt – nagyon sok mindenben 
megjelentek, többek között a bérfizetésnél is. Tehát tulajdonképpen a Magyar Államkincstár 
fizetett bért január elején. Nem kívánja a bonyolult rendszert részletesen elmondani, de a 
lényeg az, hogy a mostani finanszírozásukból és valamennyi magyarországi önkormányzat 
finanszírozásából vonják vissza a kvázi megelőlegezett forrásokat, de ez olyan összesítve 
jelenik meg (decemberi, januári és februári hónap), ami messze meghaladja azt, amit állami 
finanszírozásként kapnak. A két fő szám kerekítve 54 millió Ft-ot kapnak most állami 
finanszírozást ebben a hónapban és 109 millió Ft-ot kell csak személyi jellegű juttatásokra 
fordítaniuk. A kettő összeg közötti különbözet fedezetét nyilván elő kell teremteni, ezért azt 
javasolják, hogy egy másik 50 millió Ft-nyi keretet kérjenek a Somogy Takarék 
Szövetkezettől, amelyet viszont úgy törlesztenének, hogy várhatóan, az állami 
adósságátvállalás során – június legvégén, július elején – a mostani számításaik szerint az 50 
millió Ft-tal figyelembe vett hitelük felét megkapják. Ezt azonnal visszafizetnék, és a 
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szeptemberi adóbefizetésekkor pedig a másik 25 millió Ft-ot rendeznék. Tehát erre az 
időszakra vennék igénybe és ily módon törlesztenék vissza.  
Tárgyaltak a bankkal, dolgoznak az ügyleten. Minden kért adattal, anyaggal szolgálni tudtak, 
de nyilván a képviselő-testület döntése még szükséges.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Többször kritika érte a név szerinti szavazás intézményét.  
Jelenleg 6-an vannak, és tekintettel arra, hogy hitelfelvételről van szó, és egyre nagyobb a 
képviselő-testület felelőssége, ezért úgy gondolja, hogy a név szerinti szavazásnak is egyre 
nagyobb a jelentősége.  
 
Ormai István polgármester: 
Toleranciát kér a képviselő-testülettől, hiszen bárkivel bármi történhet, ami miatt nem tud 
elmenni valahova. Úgy gondolja, hogy nem kellene „pellengérre” állítani a képviselőtársakat.  
Most úgy alakult a számukra, hogy nem tudnak jelen lenni az ülésen.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
A polgármester úr nagyon jó szívű, de ha nem fogadnák el a költségvetést, kíváncsi lenne, 
hogy ugyanezt mondaná-e? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az SZMSZ szerint a név szerinti szavazás szükséges, menete úgy történik, hogy a képviselők 
nevük elhangzását követően igennel, nemmel vagy tartózkodással szavazhatnak. A 
szavazáshoz először a képviselőket, majd a végén a polgármester urat szólítja meg. A 
szavazatok összeszámolását követően a polgármester hirdeti ki a döntést. 
Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy nevük elhangzását követően szóban válaszoljanak. 
 
A képviselők az alábbi módon szavaztak: 
 
Boros Bálint     nincs jelen az ülésen  
Czimbalek József  nincs jelen az ülésen 
Kárpáti László  igen 
Melles Zoltán   nincs jelen az ülésen  
Melsin Valentin   nincs jelen az ülésen 
Dr. Novák János  igen 
Dr. Orbán Csaba  igen 
Rácz Ferenc   nincs jelen az ülésen  
Sasvári Tamás   igen 
Simonovics Józsefné  igen 
Ormai István    igen 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 6 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
49/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért 50.000 eFt összegű 

rulírozó hitel felvételével a Somogy Takarék Szövetkezettől azzal, hogy a 2013.02.28-
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án lejáró, Somogy Takarék Szövetkezet által biztosított 50.000 eFt összegű rulírozó 
hitel visszafizetésre kerül. A lehívott részletek a márciusi és a szeptemberi helyi adó 
befizetések időpontjához kötötten feltöltésre kerülnek. 
 
Felhatalmazza a polgármestert és utasítja a jegyzőt a szükséges intézkedések, 
nyilatkozatok megtételére, a szerződések aláírására. 

 
Határidő: 2013. február 28. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
2. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért további 50.000 eFt 

összegű rulírozó hitel felvételével a folyamatos finanszírozás céljából a Somogy 
Takarék Szövetkezetnél azzal, hogy a hitel a 2013. július hónapban várható állami 
adósságátvállalás és a szeptemberi helyi adó befizetések időpontjához kötötten 
visszafizetésre kerül. 

 
Felhatalmazza a polgármestert és utasítja a jegyzőt a szükséges intézkedések, 
nyilatkozatok megtételére, a szerződések aláírására. 

 
Határidő: 2013. február 28. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
3. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul az 1. kimutatásban 

feltüntetett ingatlanok fedezetként történő felajánlásához és a pénzintézet részére a 
helyi iparűzési, az építmény, az idegenforgalmi és a kommunális adó számlákra 
beszedési megbízási jogosultság biztosításához. 
 
Felhatalmazza a polgármestert és utasítja a jegyzőt a szükséges intézkedések, 
nyilatkozatok megtételére, a kimutatásban feltüntetett ingatlanok egyetemleges 
jelzáloggal való megterhelésével kapcsolatos dokumentumok aláírására. 

 
Határidő: 2013. február 28. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
3.) Előterjesztés az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési térítési díjak 

megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról 
szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi az előterjesztőt, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság módosító 
javaslatával egyetért-e.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen, egyetért azzal, hogy a felnőtt étkeztetésre vonatkozóan az önkormányzat intézményei 
elé kerüljön be a Nagyatádi Járási Tankerület, és a Rinyamanti Kistérség Többcélú 
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Önkormányzati Társulás intézményei is.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési 
térítési díjak megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát a kiegészítéssel együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot egyhangú – 6 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
50/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1. A Képviselő-testület az önkormányzat által fenntartott intézmény élelmezési 

normáját 2013. március 1-től az alábbiak szerint állapítja meg: 
  ÁFÁ-val növelt 
     Ft-ban 

B.) Oktatási intézmények 
1. Napközi otthon 
  a.) óvodai napközi otthon (tízórai, ebéd, uzsonna) 346 
  b.) általános iskolai napközi otthon  453 
       (tízórai, ebéd, uzsonna) 
  c.) általános iskolai - tízórai   82 
                                    - uzsonna   82 

  2. Ebéd 
      a.) általános iskolai menza 287 
           b.) középiskolai menza 310 
 
 3. Kollégium 
     a.) szakiskolai tanulók 700 
          b.) középfokú okt. intézményben tanulók 
               (szakmunkástanulók is) 700 
 
C.) Személyzeti étkeztetés 

 
    Minden intézményben      
 - reggeli  137 
 - tízórai  82 
 - ebéd   321 
 - uzsonna 82 
 - vacsora 261 

 
2. A felnőtt (alkalmazotti, szociális, vendég) étkeztetés térítési díját a norma és az 

intézményben megállapított előző évi rezsi költség alapján, az intézmények saját 
hatáskörben állapítják meg. Külön-külön kerül megállapításra az ellátottak, az 
alkalmazottak és a vendégek térítési díja. Az önkormányzat, a Nagyatádi Járási 
Tankerület és a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás 
intézményeiben foglalkoztatott közalkalmazottak, és köztisztviselők körében a térítési 
díj a saját alkalmazottakra megállapított mértéket nem haladhatja meg. 
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Határidő: 2013. február 28. 
Felelős: Egyed Árpád megbízott igazgató 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési 
térítési díjak megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
önkormányzati rendelet-tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot rendelet-
tervezetet egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az étkezési nyersanyagnorma és az 
étkezési térítési díjak megállapításáról, valamint a gyermekvédelmi és szociális személyes 
gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 5/2013. 
(II. 22.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Megérkezik az ülésre Melles Zoltán képviselő, a képviselő-testület létszáma: 7 fő  

 
4.) Előterjesztés a hulladékszállítási díj megállapításának szabályozásáról szóló 

felterjesztésről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Az elmúlt hónapokban jó néhányszor tárgyaltak hulladékszállítással kapcsolatos témaköröket. 
Nagyon tanulságos volt az a folyamat, ahogy végigtárgyalták, végigvitték és döntéseket 
hoztak, melyek talán az elmúlt másfél évtized legnehezebben kialakuló és meghozott döntései 
voltak. Oka van ennek. A Nagyatádi Járásban lévő településeken – jó néhány településen – 
nagyon komoly nehézséget, problémát, beszédtémát okoz a hulladékgazdálkodással 
kapcsolatos díj megállapítása. Elsősorban azért, mert egész idáig az önkormányzatok a 
kommunális adóból fizették ezt, most viszont ráterhelték a lakosságra. Nagyon összetett 
dologról van szó, és komoly viták vannak. Ennek során elkezdődött egy gondolkodási 
folyamat, hogy hogyan is történik a szolgáltatásoknak az igénybevétele, a díjfizetés. A 
Somogyi Hírlapból értesülhettek az elmúlt hónapok során – szinte kéthetente és nagy 
terjedelmű írások foglalkoztak ezzel a témával – amit jelzi, hogy a megyében mindenütt felvet 
különböző problémákat.  
Minden háztartás számára kötelező a közszolgáltatás igénybevétele. Ugyanakkor a 
háztartásokban élők száma befolyásolja a keletkező hulladék mennyiségét. Véleménye szerint 
ez az alapvetés, nagyon fontos. Hiszen egy bizony intervallumon belül vizsgálva, ahol többen 
laknak, biztosan több hulladék keletkezik. Ez Nagyatádon különböző módszerekkel 
érvényesítésre került az elmúlt másfél évtized során. A nagyatádiak emlékeznek rá, hogy 
amikor a lakások alapterülete szerint állapították meg a díjat, feltételezve, hogy a nagyobb 
lakásokban többen, a kisebb lakásokban kevesebben laknak. Ennél egy sokkal praktikusabb és 
igazságosabb módszer volt az, amikor személyenként az 5 l/nap mennyiséget figyelembe véve 
– itt nem a mennyiségen van a hangsúly, hanem hogy személyenként vették figyelembe egy 
bizonyos mennyiséget. Ez volt a számítási és kiindulási alapja annak, hogy voltak 
háztartások, ahol lehetett az 50 l-es edényzetet alkalmazni – mert a számítás alapján 
jogosultak voltak rá – és volt, ahol a nagyobb edényzetet alkalmazták. 10 éven keresztül volt 
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ez a díjmegállapítás, mindenféle probléma nélkül, a lakosság is elfogadta ezt a rendszert. 
Azonban nemrég, véleménye szerint rosszindulattal és felelőtlenséggel megtámadták 
Nagyatádról ezt a rendeletüket, ezért meg kellett szüntetni.  Ezt követően 2012-ben 
bevezették az ürítési díjhoz adott 50 %-os díjkedvezményt, mely 1 évig volt érvényben, mert 
a hulladékgazdálkodási törvény kivette a díj megállapításának lehetőségét az önkormányzat 
kezéből. Most egy rendezetlen állapot van a díjmegállapítás tekintetében, viszont 2014-re a 
szakminiszter fogja megállapítani a hulladékgazdálkodásra vonatkozó lakossági díjat, tehát az 
önkormányzat díjmegállapítása ez év január 1-jétől megszűnt. Az összes olyan törekvésük, 
ami kezelte azt a problémát, hogy a kisebb lélekszámú háztartások kevesebbet fizessenek, 
hiszen kevesebb hulladék keletkezik ezekben a háztartásokban, ezzel tulajdonképpen 
annulálták, tehát nem tudják továbbvinni. Viszont ez a felterjesztés arra irányul, hogy 
kezdeményezik, hogy a hulladékgazdálkodásról szóló törvény egészüljön ki, mondja ki azt, 
amiről beszélt, hogy a lakók száma legyen tényezője a díj kiszámításának az általa elmondott 
szoros összefüggés miatt. Erre irányul a javaslatuk.  
 
Hozzászólások:  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
2012. április 18-án kelt tájékoztatójában a polgármester úr tájékoztatta a város lakosságát 
arról, hogy az 1-2 fős háztartások esetében 50 %-os díjkedvezmény igénybevételére van 
lehetőség. Ez sokkal igazságosabbá tette a térítési díjfizetés rendszerét. Most a polgármester 
úr azt mondta, hogy „a hulladékgazdálkodási törvény kivette kezünkből… ” a 
hulladékgazdálkodási díjat, és az önkormányzat állapítsa meg. Ez exlex állapotot 
eredményezett. Az 50 %-os kedvezményt nem kellett volna visszavonniuk, hiszen azt a 
törvény nem vette ki a kezükből. Amikor a szolgáltató képviselője fenyegetődzött, hogy majd 
a kedvezmény miatti kárát, többletkiadását az önkormányzaton fogja behajtani. Ezt igazából 
meggyőzően semmivel sem tudta alátámasztani. Az a véleménye, hogy még a kedvezménnyel 
sem fizetett volna rá a szolgáltatásra. Az önkormányzat úgy vette vissza ezt a kedvezményt, 
hogy erre igazából semmi nem kényszeríttette azon a félelmen túl, hogy esetleg tényleg be 
tudja az önkormányzaton hajtani plusz kiadásait. Ez a költségvetésükbe nem fér bele. Az a 
„csekély” kérésük, hogy az ürítési díjat némileg csökkentse, lesöpörte a szolgáltató az 
asztalról. Vagyis tulajdonképpen egyoldalú engedményt tett az önkormányzat úgy, hogy 
viszonzásul nem kapott semmit. Véleménye szerint ez egy nagyon téves lépés volt azon a 
sebtében összehívott önkormányzati ülésen, ahol nem volt ott, és szintén 6-an voltak.  
Most tulajdonképpen kármentés is történik ezzel, de tökéletesen igaza van a polgármester 
úrnak, hogy ez a legigazságosabb rendszer, ha a személyenkénti számítás történik. Hiszen 
egyrészt a mérés bonyolult dolog, másrészt a mérésnél is vannak olyan tényezők, ami arra 
ösztönzi a hulladéktermelőket, hogy máshol helyezze el a hulladékot, vagy nem 
környezetbarát módon semmisítse meg. Most tényleg a legigazságosabb rendszert 
kezdeményezik a jogalkotó felé.  
 
Ormai István polgármester: 
Hát hol volt a képviselő úr? Nem vett részt a testületi ülésen egy ilyen fontos döntés 
meghozatalánál? Ej-ej! Ugye-ugye? Ilyen a sors. 
2011. őszén, amikor felbomlott a 10 éves rendszer azt mondta, hogy ha 1 ponton 
hozzányúlnak ehhez a rendszerhez, az egész fel fog borulni. Így is történt. Az egy kialakult, 
teljesen jól működő rendszer volt.  
Ma van egy díj, van egy kedvezmény, amit biztosítanak, és ami tovább fejleszthető, biztos 
benne, hogy lesz egy rezsicsökkentés, a probléma nem nagyatádi. Tehát nehogy magukra 
húzzák a hulladékgazdálkodás országos problémáját. Tényleg olvasni kell a Somogy Hírlapot, 
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és mindent meg lehet tudni. Nagyon jelentős és hihetetlenül bonyolult a probléma, mert 
körülbelül 8-10 probléma merül fel. A mostani javaslatuk – melyet Dr. Novák János is jónak 
tart, és ennek örül – egy alapkérdést rendez. Tehát alapja az egésznek, hogy hogyan kerül 
kiszámításra a díj. Ha ezek rendeződnek, az összes többit sokkal könnyebb lenne igazítani, 
mint amiről beszélnek. Úgy gondolja, hogy eddig, egy nagyon megfontolt, körültekintő, egy 
várost képviselő testülethez illeszkedő, tőle elvárható, jó döntést hoztak minden alkalommal a 
hulladékgazdálkodás ügyében. A képviselő-testületnek egy városi rendszert kell figyelembe 
venni mindig. A képviselő-testület egy városi rendszerért felelős. Véleménye szerint csak 
ebben az évben, mert mindent ki fognak venni a kezükből. 
Azt gondolja, hogy jól megfontolták a döntéseket, a most kialakított döntés, 
továbbfejleszthető. Nyilvánvalóan a pozícióikat kell erősíteni, és természetesen abban az 
értelemben dolgoznak, ahogy a képviselő-testület meghatározta a feladataikat. Ennek 
megfelelően végzik feladataikat, és amikor meg kell tenniük, beszámolnak. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Polgármester úr megfogalmazta, hogy országos problémáról van szó, mint ahogy azt is, hogy 
ez a képviselő-testület feladata. Ha már a sajtót emlegetik, indult egy kezdeményezés 
Nagyatádról, a sajtó szerepet vállalhatna abban, hogy, minél többen csatlakozzanak. Nap, 
mint nap két cikk is van ezzel a témával kapcsolatban írva, hiszen nagyon-nagy 
igazságtalanságok vannak a hulladékgazdálkodásban és annak számlázásával. Bizottsági 
ülésen kétszer is kifejeztette – bár jegyző asszony szerint nem így van – gyakorlatilag vannak 
olyan területek, ahol a szolgáltató el nem végzett feladatot számláz ki. Ő, az el nem végzett 
feladatot ott érti, ahol képződik egy hét alatt 20 l hulladék és 120 l van kiszámlázva.  
Véleménye szerint ez el nem végzett feladat, tehát igazságtalanságról van szó. Nyilvánvalóan 
vannak megoldások. A hulladék mérése például, ami a mai nap folyamán is szóba jött. 
Esetlegesen technikai eszközökkel, de abból megint csak az következne, hogy máshova 
raknák a szemetet. Ez ismét költségnövelő lenne, tehát mindenképpen ez a megoldás. Lehetne 
azon vitatkozni, hogy bizonyos családok mennyi hulladékot termelnek, de a probléma 
tompítására ez az út járható, illetve ezek az első lépések arra, hogy létszámfüggő 
tulajdonképpen a szemét képződés a háztartásokban.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Bár már a hozzászólásoknál tartanak, egy kérdése van. 2014. januártól az önkormányzat fel 
tudja vállalni a további kedvezményt a lakók számára, vagy nem lesz erre lehetőség az állami 
átalánydíj miatt? 
 
Ormai István polgármester: 
Ha a képviselő úr itt lett volna a költségvetés tárgyalásánál két napirenddel ezelőtt, akkor 
tudná, hogy milyen helyzetben van az önkormányzat.  
Képviselő úr! A képviselő-testület döntése.  
Nem akart erről részletesen beszélni, most sem fog. Azt mondják, hogy legyen igazságosabb, 
reálisabb, a tényleges folyamatokhoz igazodóbb a rendszer. Ezért teszik meg azokat a 
lépéseket, amiket megtettek. Minden alkalommal megfontoltan jártak el, és azért mondta, 
hogy továbbfejleszthető, mert továbbra is, bármikor meg lesz a lehetőségük – ismerve a 
változások során kialakult rendszert – a maguk eszközeivel, korrigáljanak. Tehát, ha úgy 
ítélik meg, hogy továbbra is vannak benn olyan elemek, amelyek igazságtalanok, nem 
reálisak – és van hozzá eszközük és akaratuk – akkor bele tudnak nyúlni.  
Tájékoztatja a képviselő urat, hogy abban állapodott meg a képviselő-testület, hogy a 
költségvetés szempontjából a 2014-es év jobb lesz, mint a 2013-as.  
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Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
Nagyon jónak tartja a jogszabály módosításra tett javaslatot. Úgy gondolja, hogy elsősorban a 
családi házas környezetben oldja meg a problémát. Véleménye szerint a társasházi 
környezetben nem teljes mértékben oldja meg, mert ott a szolgáltatóval egyéni szerződések 
kerültek megkötésre, ugyanakkor közös a konténerhasználat. Tehát ha konténerhasználatnál 
nem úgy veszik figyelembe, hogy 1-2 fős háztartás – és ezt a lakóközösség elfogadja – akkor 
lehetne azt alkalmazni, amit a családi házas környezetnél. Fontosnak tartaná, hogy ezzel is 
foglalkozzanak.  Lehet, hogy nem jól látja, de úgy gondolja, hogy – most két konténer van 
kitéve egy 36 lakásos házhoz, mind a két konténer félig töltődik meg.  Mérni nem tudják, az 
1-2 fős háztartások nem biztos, hogy figyelembe vehetők, mivel egyéni díjfizetők, de a 
szállítás a konténerekben elhelyezett hulladékmennyiség alapján történik. Úgy gondolja, hogy 
ez nem teljesen egyértelmű, de lehet, hogy rosszul látja.  
 
Ormai István polgármester: 
Szépen fogalmazott a képviselő asszony. Azt szerette volna mondani, hogy nem igazságos. 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
Nem igazságos.  
 
Ormai István polgármester: 
Na, ki kell mondani! De nem így van. 
Javasolja, hogy lényegre törően beszéljék meg.  
Ha abból lenne valami, amit javasolnak, és elfogadnák azt, és egy törvényi erő beemelné a díj 
kiszámításának a képletébe, hogy a háztartás fizet, teljesen mindegy, hogy az egy lakótelepi 
épület 3. emeletén van, vagy családi ház háztartása. A háztartáshoz, a lakó ingatlanhoz 
kötődik a kötelező közszolgáltatás. Ha érvényesíteni lehet, hogy akárhányan élnek ott, akkor 
független attól, hogy hol van az a lakás, háztartás, érvényesíthető. A félreértés elkerülése 
végett elmondja, hogy ma van egy érvényes kedvezmény Nagyatádon. Azt mondták, hogy 
annak a háztartásnak, amelyben 1 fő lakik, biztosítanak 3.200 Ft kedvezményt. Teljesen 
mindegy, hogy ez a háztartás a lakótelepi épület 3. emeletén vagy egy családi házban van, 
megkapja.  
Teljesen egységesen gondolkodnak, tehát minden háztartás ugyanolyan elbírálás alá kell, 
hogy essen. Az egy más kérdés – és ráadásul háztartásonként van a számlázás – hogy ma már 
Nagyatádon a társasházakban is háztartásonként számláznak. Tehát igazából teljesen azonos 
elbírálás alá esik. Egy különbség van, a gyűjtőedény, de ez érdektelen az ügy szempontjából, 
hiszen nem az határozza meg, hogy mennyit kell fizetni. A szolgáltató kötelezettsége az, hogy 
elegendő legyen, vagy az ő problémája, hogy túl sok van kinn. Mindez, semmilyen módon 
nem befolyásolja a fizetendő díjat, mert a díj egységes, a kedvezmény egységes.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Hallani lehet, hogy „dúl a szemétháború” az országban. Nagyon sokan foglalkoznak vele, 
reméli, hogy lesz eredménye.  
Nem szorosan a témához fűződik, hogy – csak példaként – ott vannak a különböző reklám és 
szóró anyagok, amelyeknek az árát megfizeti az állampolgár akkor, amikor vásárol, és 
megfizetik akkor, amikor beledobják a kukába, mert azt meg elszállíttatják.  
Hiába szól, hogy ne dobják bele a postaládába, odarakják a kerítésre, ott marad, és az már a 
saját tulajdonú hulladéka lesz ez évtől.  
Ami miatt célszerű lenne, hogy a kormány és az illetékes szervek foglalkozzanak ezzel a 
kérdéssel az az, hogy az alkotmánybíróságnak volt egy olyan határozata, hogy az 
önkormányzat a lakosság szemétszállítási díj összegét, kizárólag a lakóingatlanban lévő 
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lakások számához köti, a szolgáltatást igénybe vevőket megfosztja attól a lehetőségtől, hogy a 
tényleges szemétkibocsátás mértékéhez igazodva fizessék a közszolgáltatás díját.  
Tehát azt mondta, hogy a lakóingatlanhoz nem lehet kötni. A régebbi Hgt.-ben volt egy olyan 
kitétel – úgy emlékszik, hogy az újban már nincs – hogy a minimális gyűjtőedényt úgy kell 
megállapítani, hogy az elszállított mennyiség háztartásonként közelítse a fajlagos 
hulladékmennyiségnek és a közszolgáltatást igénybe vevőnek a szorzatát. Ugye a 
közszolgáltatást igénybe vevő a lakos. Tehát ahányan ott laknak. Ez a rendelkezés azt jelenti, 
hogy az egyes háztartásokban annyiszor kell többet fizetni a fajlagos hulladékmennyiségnek 
megfelelő díjnál, ahányan a háztartásnál igénybe veszik a közszolgáltatást. Ez megszűnt. 
Tehát azért lenne célszerű ha bevezetnék, mert nem tudják megállapítani, hogy mennyi az a 
minimális edényméret, amelyet 1-1 háztartáshoz rendelni szükséges. Ugyanis kötelező a 
közszolgáltatás, valamint mindenkinek annyit kell fizetnie, amennyi hulladéka termelődik. Ha 
kötelező, akkor az feltételezi, hogy van egy minimum. Ezt a minimumot pedig valamilyen 
módon meg kell határozni, és minden mai tudásuk szerint ez a minimum nem határozható 
meg másként, mint az alapján, ahányan a lakásban laknak. – bár hozzá kell tenni, hogy ez sem 
teljesen igazságos.  
A másik probléma a társasházaknál adódik. A társasházaknál lényegesen több probléma van, 
mert a társasházaknak a közös tulajdon vonatkozásában egyetemleges a felelőssége. 
Amennyiben társasházként köt szerződést, nem biztos, hogy ezt továbbháríthatja az egyéni 
háztartásnak. Volt egy bírósági döntés Debrecenben, hogy nem törvénysértő, a társasházi 
közösség egésze kötelezett a hulladékkezelési szolgáltatás igénybevételére – Kaposváron és a 
többi településen még van ilyen – azonban az ingatlan tulajdonosok nem kötelezhetően 
egyetemlegesen a díjfizetésre. Magyarul, az egyéni díjfizetést lehetővé kell tenni. Nagyatádon 
ez van. Ha a kettőt „összegereblyézik” és azt mondják, hogy mindenkinek annyi díjat kell 
fizetni, amennyi hulladéka termelődik, valamint, hogy mindenkinek egyénileg kell fizetni, 
akkor egy közös edényben gyűjtött hulladéknál az elosztás módját ki és hogyan fogja 
meghatározni? Nem meghatározható az, hogy melyik lakás milyen díjfizetésre kötelezett? Azt 
tudják, hogy a hulladékszállítási díjra a szolgáltatónak – tételezzük fel – van egy reálisan 
kiszámított bevétele, mely bevételt realizálni szeretne, akkor a különböző elszállított hulladék 
mennyiségek függvényében úgy fogja szétosztani a díjakat, hogy ez az összeg befollyon. Aki 
esetleg nyer rajta a kisebb edény miatt, az a nagyobb edénnyel rendelkezőnél veszteségként 
fog valószínűleg jelentkezni.  
Ismerteti a Képviselő-testülettel a Pénzügyi Bizottság határozati javaslathoz kapcsolódó 
módosító javaslatát.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a hulladékszállítási díj megállapításának 
szabályozásáról szóló felterjesztésről című előterjesztés határozati javaslatának – a Pénzügyi 
Bizottság által javasolt – 3. ponttal történő kiegészítését az alábbiak szerint: 
 
3.) Jogszabály módosításban tegyék lehetővé, hogy a minimális edényszükséglet 

megállapításához figyelembe vehessék a lakók számát.  
 Adjanak tájékoztatást arról, hogy a közös gyűjtőedényt használó társasházaknál, ahol 

nem társasházként, hanem a lakók egyénileg kötik a szerződést, milyen elvek alapján 
lehet a díjat megállapítani és elosztani a lakók között.  

 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 4 
igen, 2 nem és 1 tartózkodással – elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a hulladékszállítási díj megállapításának 
szabályozásáról szóló felterjesztésről című előterjesztés határozati javaslatát.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
51/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jogszabály módosítást 

kezdeményez a települési szilárd hulladék díjának meghatározásával kapcsolatban, 
amiatt, hogy a hulladékszállítási díjban kerüljön érvényesítésre az ingatlanban élők 
száma, mivel a háztartások nagysága és a keletkező hulladék mennyisége összefügg 
egymással. 
Az edényzet nagysága akkor igazodna a ténylegesen keletkező hulladék 
mennyiségéhez, ha a kisebb háztartások számára kisebb térfogatú edényzet, míg a 
nagyobb háztartások számára nagyobb edényzet lenne a kötelezően igénybeveendő. 

 
2. A képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a jogszabály módosítás iránti 

kezdeményezést készítse el. 
 
3. Jogszabály módosításban tegyék lehetővé, hogy a minimális edényszükséglet 

megállapításához figyelembe vehessék a lakók számát.  
 Adjanak tájékoztatást arról, hogy a közös gyűjtőedényt használó társasházaknál, 

ahol nem társasházként, hanem a lakók egyénileg kötik a szerződést, milyen elvek 
alapján lehet a díjat megállapítani és elosztani a lakók között.  

 
Felelős: kezdeményezés elkészítéséért: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
Határidő: 2013. március 5.  
 
5.) Előterjesztés Nagyatád város szabad vállalkozási zónába történő felvételének 

kezdeményezéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Teljes egészében egyetért a polgármester úr által elmondottakkal. Számára úgy néz ki, hogy 
az önkormányzat felhívja a figyelmet arra, hogy lesz egy ilyen lehetőség. Szólnak, hogy itt 
van a Belső Somogyi térség, amelyet véleménye szerint is csak együtt lehet kezelni. Majd 
megköszönhetik egy köszönőlevélben Csurgó, Barcs és Kadarkút térség képviselői, hogy 
szólva lett nekik, mert így bekerültek. Elmondják, hogy azért nem kapott eddig sem Nagyatád 
annyi támogatást, mert nagyon jól dolgozik. Sokszor az az érzése – s ezt egy kicsit ironikusan 
mondja – hogy jobb volna hagyni a dolgokat úgy, ahogy van, majd úgy is kisegítenek 
bennünket. Azt gondolja, hogy valaki Budapesten lát egy csomó számot, osztott, szorzott, és 
csinált egy statisztikát. A lényeg viszont nem érdekelte a döntés meghozatalakor. Hogyan 
lehet leválasztani Nagyatádot Barcsról és Csurgóról? Az jutott eszébe, hogy a vállalkozások 
milyen hamar észlelik például egy adózásnál, hogy hogyan lehetne kicsit lavírozni, áthelyezni 
például a székhelyet egy másik településre, ahol sokkal kedvezőbb helyzetbe kerül a 
vállalkozás? – hiszen pénzről van szó. Ne legyen illúziónk, de ha ez így valóban megvalósul, 
számtalan olyan mobilvállalkozás, aminek teljesen mindegy, hogy hol van a székhelye, ki 
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fogják használni. Szerinte is teljesen érthetetlen, indokolatlan, gazdaságilag célszerűtlen 
leválasztani Nagyatádot. Arról nem is beszélve, hogy mitől jobb az, hogy „nekünk csak 20 cm 
hiányzott és azért csúsztunk be a szakadékba, a másiknak meg 1 m”. Az eredmény ugyanaz, 
zuhan mind a három térség a mutatója alapján.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Kiegészíti Dr. Ludas László alpolgármester urat. Kistérségről beszélnek, és lehet, hogy a 
számaik jobbak, mint Csurgóé vagy Barcsé, de a nagyatádi járásban is óriási szegénység van. 
Tehát ha Nagyatádon belül nem is olyan rosszak az adatok, globális kell nézni. Nem gondolja, 
hogy jelentős különbség van a Barcsi és a Nagyatádi Járás között ha a járásokban lévő 
településekkel együtt, globálisan nézik.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Csatlakozik az előtte szólókhoz. Tudja azt, hogy a szabad vállalkozási zónában történő 
besorolásoknál nem az volt a szempont, hogy azok most szorosan közös határt alkotnak-e, de 
azért nem szabad elfelejteni, hogy ezek a szabad vállalkozási zónák, amelyek körbeveszik 
Nagyatádot, illetve területének nagy része egy közös választókörzet is. Egy országgyűlési 
választókörzet is. Ez annyira összefügg népességileg, gazdaságilag, társadalmilag, hogy már 
ezért is teljesen érthetetlen, hogy hogyan kerülhetett ennek a térségnek egy része szabad 
vállalkozási zónába, amelyik semmivel sincs rosszabb helyzetben, mint Nagyatád. Már vagy 
20 éve járja a megyét, ezért ennek a dél-somogyi térségnek minden községét ismeri, 
nyugodtan összehasonlíthatná a nagyatádi térséggel akár Kisbajom, Szabás, Nagykorpád, 
Rinyaszentkirály, Rinyabesenyő, pl. Csurgó környékén Porrogszentkirály községgel. Semmi 
különbség nincs köztük, ugyanolyan hátrányos és rossz helyzetben vannak. Ez a döntés vagy 
szakmaiatlan, vagy politikátlan döntés volt.  
 
Ormai István polgármester: 
Ezt nem fogják beleírni a kezdeményezésükbe, mert ez teljesen indifferens. Nem szívesen 
vitatkozik, de tényleg nem írják bele, mert semmi köze ahhoz, amiről eddig beszéltek. Ez egy 
olyan szempont, amiről tényleg nem gondolja, hogy csak fél mondattal is meg kellene 
említeni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád város szabad vállalkozási zónába 
történő felvételének kezdeményezéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
52/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város és a 

Nagyatádi Térség gazdasági, társadalmi, területi fejlődése, a munkanélküliség 
arányának, valamint a magasabban kvalifikált képzettségű munkavállalók 
elvándorlásának csökkentése, a vállalkozások betelepülésének és beruházásainak 
ösztönzése, a térségi falvak gazdasági és foglalkoztatási mutatóinak javítása, továbbá 
a vállalkozási zónák kijelölésével kialakult versenyhátrány csökkentése érdekében a 
Nagyatádi Térség szabad vállalkozási zónába történő felvételét kezdeményezi. 
Felkéri a város polgármesterét, hogy vegye fel a kapcsolatot a Nemzetgazdásági 
Minisztériummal. 
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2) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 
polgármesterét, hogy a Nagyatádi Térség szabad vállalkozási zónába történő 
felvételéhez szükséges dokumentumokat elkészíttesse, a kezdeményezést benyújtsa és 
az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2013. március 29. 
 
Ormai István polgármester rövid szünetet rendel el.  
 
Szünet vége, az ülés a 6. napirend tárgyalásával folytatódik. 

 

6.) Előterjesztés a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú ingatlan telekhatár-rendezés célú 
értékesítéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú ingatlan 
telekhatár-rendezés célú értékesítéséről szóló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
53/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a nagyatádi 116/4 

helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Dózsa György utca 100. szám alatt lévő, 
kivett üzem (1 épület) megnevezésű, 4.105 m2 nagyságú ingatlannak, a Komplex-
Sped Szállítmányozó és Kereskedelemtechnikai Szolgáltató Kft. (képviselője: Imre 
Ruben ügyvezető, székhelye: 1095 Budapest, Soroksári út 48., fióktelepe: 7500 
Nagyatád, Dózsa György utca 100.) részére telekhatár-rendezés címén – pályázati 
eljárás mellőzésével – történő értékesítésével, valamint a nagyatádi 116/3 helyrajzi 
számú ingatlanhoz történő csatolásával. 

 
2. A Képviselő-testület a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú terület vételárát az 

értékbecslésben meghatározottal azonosan 8.095.000.-Ft, azaz Nyolcmillió-
kilencvenötezer forint összegben állapítja meg azzal, hogy a fenti vételáron felül a 
vevőt terheli: 

- a telekalakítási munkarészek elkészíttetése és annak költsége, 
- a telekalakítási eljárási és szakhatósági díjak megfizetése, 
- a földhivatali tulajdonjog bejegyzésének költsége, 
- a telekkitűzés költsége,  
- a közművek átírásának költsége,  
- a szerződéskötés költsége, amely az összvételár 1 %-a, de minimum bruttó 

15.000.- Ft. 
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3.  A Képviselő-testület rögzíti, hogy a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú ingatlant terheli 
a nagyatádi 116/3 helyrajzi számú ingatlant illető útszolgalmi jog.  

 
4.  A Képviselő-testület akkor értékesíti a Komplex-Sped Szállítmányozó és 

Kereskedelemtechnikai Szolgáltató Kft. részére a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú 
ingatlant, amennyiben a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) 
bekezdés b) pontja alapján a gazdálkodó szervezet nyilatkozik, hogy átlátható 
szervezet. 

 
5.  A Képviselő-testület rögzíti, hogy a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú ingatlanra 

vonatkozóan a Magyar Államot a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 
14. § (2) bekezdése szerint, valamint a Somogy Megyei Önkormányzatot az egyes 
állami tulajdonban lévő vagyontárgyak önkormányzatok tulajdonába adásáról szóló 
1991. évi XXXIII. törvény 39. §-a szerint elővásárlási jog illeti meg, így adásvételi 
szerződés a jogosultak elővásárlási jogukról történő lemondásukat követően köthető. 

 
6. A Képviselő-testület úgy határoz, hogy az elővásárlási nyilatkozatok megérkezését 

követő 15 munkanapon belül a felek adásvételi előszerződést kötnek. A végleges 
adásvételi szerződés aláírására a telekalakítási engedély jogerőre emelkedését, illetve 
a jelzálogjog törlését követő 15 munkanapon belül kerül sor. A Képviselő-testület az 
előszerződés jogkövetkezmény nélküli felbontását köti ki, amennyiben 
- a bank nem járul hozzá az ingatlan terhelő egyetemleges keretbiztosítéki 

jelzálogjog törléséhez, vagy 
- a feleken kívülálló okok miatt a telekalakítási eljárás nem zárul jogerősen.  
 

7.  A vételár egyösszegű megfizetésére a végleges adásvételi szerződés aláírásával 
egyidejűleg kerül sor. 

 
8.  A Képviselő-testület a végeleges adásvételi szerződés megkötésének napjával 

egyidőben a Komplex-Újpesti Acélszerkezet és Gépgyártó Zrt.-vel a nagyatádi 116/4 
helyrajzi számú ingatlanon fekvő 240 m2 nagyságú készáru raktárra és a 45 m2 
nagyságú féltetős nyitott színre megkötött bérleti szerződést közös megegyezéssel 
megszünteti.  

 
9. A Képviselő-testület a Somogyi Térségi Integrált Szakképző Központ Középiskola, 

Szakiskola és Kollégium részére a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú ingatlanon lévő, 
volt tanműhely és kiszolgáló épületre a 151/2009. (VI. 11.) számú határozatával 
biztosított használat jogát visszavonja és helyette a volt laktanya területén, a 
nagyatádi 0220/27 helyrajzi számú telephelyen lévő, volt parancsnoki épültre 
biztosítja a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (13) bekezdése 
alapján térítésmentesen a használat jogát a nagyatádi 116/4 helyrajzi számú 
ingatlanra vonatkozó végleges adásvételi szerződés aláírásának napjától. 

 
10. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a nagyatádi 116/4 

helyrajzi számú ingatlan értékesítésével kapcsolatban szükséges valamennyi 
dokumentum aláírására. 

 
Határidő: elővásárlási nyilatkozatok megkérése 2013. március 1.  
Felelős: Ormai István polgármester 
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Megérkezik az ülésterembe Kárpáti László alpolgármester, a képviselő-testület létszáma: 7 fő 

 
7.) Előterjesztés a „Napelemes rendszer kiépítése a nagyatádi Bárdos Lajos Általános 

Iskolára” című európai uniós pályázat benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Úgy gondolta, hogy a testület ülés végén tájékoztatja a képviselő-testület a korábbi hasonló 
témájú pályázatukról, de akkor elmondja most.  
Volt a tavalyi év szeptemberében egy olyan döntésük, hogy több projektet készítenek elő 
annak érdekében, hogy amikor az energetikai korszerűsítésre, fejlesztésre irányuló pályázati 
alapok megnyílnak, a pályázatok kiírásra kerülnek, akkor ezeket be tudják adni.  
A közelmúltban volt egy ilyen projektjük, amikor az épület energetikai korszerűsítésre 
irányuló pályázati alap nyílt meg. Biztosan emlékeznek rá, hogy egy 11-ei napon hétfőn 
döntöttek és 12-én bezárták a pályázatot, tehát gyakorlatilag két napig volt nyitva. Jó, hogy 
akkor meghozták a döntést, így azonnal beadták (személyesen vitték be) és befogadásra is 
került.  
Ennél a pályázatnál is hasonló a helyzet. Úgy látják, hogy 18-a hétfő az első beadási nap, 
nagy valószínűséggel, hogy ezt is gyorsan le fogják zárni. Tartalmában eltér a korábbitól 
annyiban, hogy itt nincs épületenergetikai része a pályázatnak. Ez kifejezetten az elektromos 
áram termelésre irányul, megújuló energia, napenergia felhasználásával, napelemek 
elhelyezésével valósítanák meg. Tulajdonképpen egy 30-31 millió Ft-os beruházásról van szó, 
26,3 millió Ft-os támogatásra pályáznak és 4,6 millió Ft-os önrész az, ami az önkormányzatot 
terhelné. Tehát ez egy 85 %-os támogatási arányt jelent. Ez azt jelenti, hogy egy olyan kis 
naperőmű kerülne kiépítésre a Bárdos Lajos Általános Iskolánál, ami az épület elektromos 
energiával történő ellátásához járulna hozzá. Arányát tekintve a szükséges elektromos energia 
háromnegyede előállítható ezzel a rendszerrel. Nem teljesen 2 év alatt térülne meg ez a 
beruházás. Évente bruttó 3.676 eFt-ot fizetnek áramdíjat, az erőmű pedig 2.640 eFt-nyi 
értéket tud előállítani. Ez egy tényleg jó arány, nem csoda, hogy olyan sokan pályáznak 
ezeknek a támogatásoknak az elnyerésére. Ennek a kulcsa nyilván a megtérülésben és a 
nagyon magas támogatási arányban van. Ezek a pályázatok korábban 50-60 %-os 
támogatással voltak kiírva, most a 85 %, a megtérülés nagyon lerövidíti és önmagában is ez a 
beruházás biztos, hogy jó hatásfokú lesz. Mivel az iskolát az önkormányzat működteti a 
következő időszakban is, ezért úgy gondolják, hogy nagyon hasznos lenne ez a 
költségmegtakarítás.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A saját erőt ki tudják gazdálkodni? Az előfinanszírozást tudja-e az önkormányzat állni 
amellett, hogy technikailag nem igazán ért hozzá, legfeljebb amit mostanában olvas olyan 
dolgokat, hogy ez a fajta energiatermelés nem annyira népszerű és nem igazán hozta azt az 
elvárt költséghatékonyságot, mint amire számítottak, és kezd visszaszorulni ennek a 
forgalmazása. Ettől függetlenül elhiszi, hogy 2 év alatt háromnegyed részét megtermeli a 
felhasználandó energiának. Azt, hogy most a hatékonyság, karbantartás, felügyelet mennyibe 
kerül, nem tudja, de – hangsúlyozza – inkább a kérdésének első része érdekes, hogy a saját 
erőt és az előfinanszírozást miből tudják előteremteni?  
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Ormai István polgármester: 
Az előterjesztésben leírták, hogy előleget lehet igénybe venni. Tehát amit elő kell 
finanszírozni azt ebből.  
A másik kérdésre pedig a képviselő-testületnek kell válaszolni.  
Nem kell beadniuk ezt a pályázatot. Semmi kényszer nincs a képviselő-testületen. A másikat 
sem kellett volna beadni. Ezt sem kell beadni, de nagyon csupaszon és világosan az 
elhangzottak alapján vizsgálják meg a dolgot.  
Miért ad az állam és az EU kifejezetten csak nap elemes megújuló energia termelésre 85 %-os 
támogatást? Azért mert ebben valami nincs rendben? Mert ez nem jó? Vajon miért? 
Nagyságrendet mond 50-60 milliárd Ft-ot akarnak erre elkölteni. Nem feltételezik a magyar 
kormányról, hogy butaságokat csinál, legalábbis ő nem felételezi, hogy értelmetlen 
pályázatokat ír ki. Miért van az, hogy be kell zárni a 2. napon a pályázati ablakot? Azért mert 
olyan sok a pályázat, hogy nincs értelme befogadni mindet. Miért mennek olyan sokan, és 
viszik ezeket a pályázatokat? Azért, mert valami nincs rendben, meg nem is olyan jó most 
már ez a technológia? Szóval ezek nem valós kérdésfeltevések, nem valós megállapítások. 
Ezek valami tévedésen alapulnak, vagy más céljuk van. Akkor azt kell mondani, hogy nem 
támogatom, nem javaslom, de ne próbáljanak kétséget ébreszteni olyanba, amibe az egész 
rendszer igent mond. Ne próbáljuk meg elhitetni, hogy nem is biztos.  
Azt gondolja, hogy ennél egyszerűbb ez a dolog. Nem adják akkor be. Szavazzon akkor a 
képviselő-testületben úgy, aki nem akarja beadni. Majd, felmerül háromnegyed év múlva egy 
téma kapcsán, hogy mit tett az önkormányzat az energia megtakarítás érdekében? Ugyanennél 
az asztalnál fog felmerülni, és néznek majd egymásra. Csak azért beszél erről, hogy 
konzekvensek legyenek. Nagyatád Város Önkormányzata 4 éves Városfejlesztési 
Programjában külön fejezetben foglalkoznak az energia megtakarítás kérdésével, mint azon 
fejlesztési célok egyikével, amellyel érdemes foglalkozniuk amiatt, mert megtérülő 
beruházások. Tehát azért nem strandmedencét építenek, mert nem térül meg. Azért fogadták 
el 2011. tavaszán a Városfejlesztési Programjukban ezt a célrendszert, mert úgy ítélte meg 
ugyanez a képviselő-testület, hogy igen, ez egy vállalható, képviselhető irány. Eddig három 
részben döntöttek ugyanerről. Mindig továbbvitték az egyes döntéseikkel. Mindig 
megkérdezték a testületet, hogy haladjanak-e tovább ezeknek a projekteknek az 
előkészítésében. Ezeket nem lehet 3 nap alatt elkészíteni.  
Ezért mondta, hogy legyenek konzekvensek, mert akkor módosítani kell az egész 
célrendszert, hogy mivel foglalkozzanak. Világosan beszél, és nagyon fontos, hogy az 
álláspont egyértelmű legyen. Nem támogatom, nem támogatjuk. Nem jó. Akkor ezt meg kell 
mondani, érvet kell mellé tenni, de a rendszer igent mond ezekre a programokra. Többszörös 
igent mond rá, az is lehet, hogy nem nyernek egyikkel sem, de azt – személy szerint – nem 
tudná felvállalni, hogy ma Magyarországon egy kisvárosi önkormányzat polgármestereként 
ne kezdeményezze azt, hogy energia megtakarítást célzó megtakarításokat valósítsanak meg. 
Felelőtlen lenne, nem jól dolgozna, ha nem hozna ilyen javaslatokat.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Polgármester úr azt mondja, hogy azért fogadták el ezt a célrendszert, mert egy vállalható, 
képviselhető irány. A képviselő-testület, már számtalanszor változatott irányt kényszerből. Ez 
a kényszer lehet a pénztelenség is. A kérdése arra irányult, hogy van-e erre a 4 millió Ft-ra is 
pénze az önkormányzatnak? Mert akár milyen jó egy projekt, ha egyszer nincs, akkor nincs. 
Ha van, akkor van.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem különösebben szokott az utóbbi két évben a fejlesztési beruházásokat támogatni, de azt 
gondolja, hogy egy olyan beruházást, amely 2 év alatt megtérül – és utána már csak 
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eredményt hoz – azt akkor is támogatni kell, ha pillanatnyilag nincs pénzük rá. Erre 
valamilyen módon a pénzt ki kell termelni, mert értelmes.  Az alternatív energia termelésnél 
nem a napenergiára mondják azt, hogy elavult és korszerűtlen – bár amilyen gyorsan 
fejlődnek a technikák, két éven belül lesz ennél korszerűbb is – hanem ha jól tudja, akkor a 
bio alapanyagú kapcsán mondták azt, hogy hozta a hozzá fűzött eredményeket. De ez most 
ebből a szempontból teljesen lényegtelen.  
Azt gondolja, hogy támogatni fogja a pályázatot, bár pénzük valóban nem nagyon van.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „Napelemes rendszer kiépítése a nagyatádi 
Bárdos Lajos Általános Iskolára” című európai uniós pályázat benyújtásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 6 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
54/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul a nagyatádi 

Bárdos Lajos Általános Iskola (7500 Nagyatád, Baross G. u. 4., Hrsz. 1351) 
épületének energetikai fejlesztéséhez, egyetért a „Napelemes rendszer kiépítése a 
nagyatádi Bárdos Lajos Általános Iskolára” című, a Környezet és Energia Operatív 
Program keretében meghirdetett „Helyi hő, és villamosenergia-igény kielégítése 
megújuló energiaforrásokkal” elnevezésű, KEOP-2012-4.10.0/A azonosító számú 
pályázati konstrukcióra történő,  bruttó 30 989 746,- Ft teljes beruházási és 
elszámolható összköltségű, bruttó 26 341 284,- Ft KEOP forrásból származó 
támogatási összegű, bruttó 4 648 462,- Ft saját erő összegű pályázat tartalmával és 
annak benyújtásával. Az Önkormányzat a saját erő összegét saját forrásból 
finanszírozza. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra, 

hogy a KEOP forrásból nyújtott támogatás elnyerése esetén a saját forrás összegét a 
költségvetésében elkülöníti, továbbá a projekt megvalósítási időszakára vonatkozóan 
a teljes projekt bruttó összegét a felhalmozási célú bevételek és kiadások között 
nevesítetten szerepelteti. 

 
3) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 

polgármesterét, hogy a pályázat benyújtásához szükséges további dokumentumokat 
elkészíttesse, a pályázatot benyújtsa és az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2013. március 1. 
 
8.) Tájékoztató az önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége 

teljesítésének ellenőrzéséről 
 Előadó: a Bizottsági Elnökök Bizottságának Elnöke 

 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztőt, Dr. Novák János elnök urat kérdezi, van-e kiegészítése.  
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nincs kiegészítése.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati képviselők 
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének ellenőrzéséről szóló tájékoztató 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
55/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város 

Önkormányzata Képviselő-testületének Bizottsági Elnökök Bizottsága Elnökének az 
önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének 
ellenőrzéséről szóló tájékoztatóját elfogadja.  

 
2. A képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a Képviselő-testület tagjai és a nem a 

képviselő-testület tagjai közül választott alpolgármester a vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettségének határidőben, a hatályos jogszabályban foglaltakban megfelelően 
eleget tettek.  

 
9.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
56/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja.  
 
10.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
Ormai István polgármester: 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság beszámolóját tárgyalják.  
Megkérdezi Melles Zoltán bizottsági elnököt, van-e kiegészítése.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Nincs kiegészítése.  
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A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
57/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az Oktatási Kulturális és 

Sport Bizottság 2013. évi munkatervét a bizottság 2013. február 19-i ülésén a 7/2013. 
(II.19.) számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 

 
2.) A képviselő-testület a Nagyatádi Óvodák (NOVIK) intézményében, az Ötvöskónyi 

Szivárvány Óvoda és a háromfai Tarkarét Óvoda tagintézményekben a 2013/2014. 
tanévre történő beiratkozás  időpontját az Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 
2013. február 19-i ülésén a 8/2013. (II.19.) számú határozatában megfogalmazottak 
szerint jóváhagyja. 

 
3.) A Képviselő-testület a Nagyatádi Óvodák intézményének nyári zárva tartásának 

rendjét az Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2013. február 19-i ülésén a 9/2013. 
(II.19.) számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 

 
11/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Készült egy kiegészítés a szabadsága igénybevételéről. Kéri, hogy a képviselő-testület ezzel a 
kiegészítéssel együtt tárgyalja a napirendet.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót a kiegészítéssel együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 7 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
58/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
11/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A jegyző asszony február 6-án tárgyalt a Saubermacher-Pannónia Kft. ügyvezetőjével.  
Bővebb tájékoztatást kér az ott elhangzottakról.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A hulladékszállítási közszolgáltatással kapcsolatban a szolgáltatás belső tartalmának a 
változásáról és a díjra való hatásáról tárgyaltak.  
Felvetődött, hogy a szállítási gyakoriság ritkítása vezethet-e kevesebb költséghez. Azonban a 
jogszabályok alapján heti egyszeri szállítási kötelezettsége van szolgáltatónak, s ezért az 
önkormányzatnak is e szerint kell megszervezni a szállítást. Tehát gyakorlatilag ez a tárgyalás 
ilyen értelemben nem vezetett eredményre.   
Ezen kívül a síkosság-mentesítési, és a hó eltakarítási feladatokról volt szó.  
 
Ormai István polgármester: 
A képviselő-testülettől kaptak egy feladatot, melynek a határideje február 28-a, de azért 
beszél róla. A felmerült egyik szempont, hogy legyen járatritkítás. Erre a válasz az, hogy nem 
lehet. Közegészségügyi szempontból a heti egyszeri szállítás, kötelező. Utána felvetették, 
hogy ne szedjék össze a fenyőfákat. Azt mondták erre, hogy az nem tétel. Kérték, hogy ne 
legyen lomtalanítás, de a közbeszerzési ajánlatban bent volt, egyébként pedig, ha nem lesz 
lomtalanítás, akkor tele lesz megint a város környék sezlonokkal. Ez a három tétel volt 
konkrétan, amivel csökkenteni lehetne költségeket. Tisztázták azt, hogy a nyári úttisztításnál 
mindenképpen megtakarítást akarnak elérni. Ebben partner volt a szolgáltató, hogy hogyan 
töröljék, kevesebb legyen stb. Részletekbe nem akar belemenni, de minden lépésnek 
következményei vannak, ezért meg kell fontolni, hogy mit csináljanak. A téli ügyeletet – a hó 
és síkosságmentesítést – csökkentését, szűkítését vetették fel. Ebben is partnerek voltak. Ez a 
két szegmens, ahol látnak esélyt arra, hogy tovább tudnak lépni a költségek csökkentése 
érdekében. Erről beszéltek. Azt kérték, hogy be akarták vezetni az intézményeiknél a 
hulladékszállítási edények (konténerek) bérleti díját. Sikerült elérniük, hogy ezt nem vezetik 
be. A szállítási díjból adnak kedvezményt, tehát ezekről tudtak érdemben tárgyalni.  
Felvetették azt, hogy van két tétel, ami az egész rendszert befolyásolja, ez a 2012-ben 
kedvezményben részesülők köre  illetve az idei kedvezmények érvényesítése. Ezek 
megvalósítását majd most, a következő egy-két hétben fogják tisztázni. Szeretnék, ha azt, 
amiről döntöttek, átvállalná a szolgáltató az önkormányzattól. Fogják hozni a tételes 
beszámolót erről.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a tájékoztató határozati 
javaslatát egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
59/2013. (II. 21.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
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12.) Interpellációk, kérdések 
 
Interpellációk, kérdések nem hangzottak el. 
 
13.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester: 
Több témában is tájékoztatni szeretné a képviselő-testületet. Mielőtt megtenné, megkérdezi, 
hogy van-e valaki, aki mondani szeretne valamit. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Czindery utcai (a Csokonai utcától K-re a társasházakban) lakos fordult hozzá azzal a 
kéréssel, hogy a hirtelen leeső, nagyobb mennyiségű csapadék az utcáról befolyik a 
garázsokba. Kiment, megnézte, és valóban, a Csokonai utca mindkét oldalán húzódó 
vízelvezető árok, karbantartásra szorul. Ebben kér segítséget.  
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi Kutiné Csicskár Edit igazgatónőt, hogy bent van-e a közmunkaprogramban 
ezeknek az árkoknak a tisztítása, karbantartása.   
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató:  
Igen.  
 
Ormai István polgármester: 
Rendben lesz, elvégzik a vízelvezető árok tisztítását.  
 
Ormai István polgármester: 
Néhány aktuális dolgokról beszél.  
A korábbi testületi ülésükön kétszer is tárgyalták Rinyaszentkirály község Nagyatád várossal 
alakítandó közös hivatalra vonatkozó kezdeményezését. A második alkalommal egy 
pontosabb eljárásrend volt a birtokukban. Az önkormányzat elutasító döntését megküldték a 
Somogy Megyei Kormányhivatalnak jóváhagyásra. Ez meg is történt, tehát nem lesz közös 
hivatal Rinyaszentkirály községgel. Ez a folyamat lezárult.  
Volt egy másik kötelezettségük, mégpedig, hogy nézzék meg, milyen támogatási lehetőségek 
vannak az üvegház építésre. Nem találtak ilyen támogatási lehetőséget. A kollégái átnéztek 
mindent. Tájékozódtak a vidékfejlesztési programban és az Új Széchenyi Tervben, de olyan 
pályázati kiírást, ami ezt a célt szolgálná, nincs.  
Bizonyára nagyon sokakat érdekel a közmunkaprogramról. Röviden beszél róla. Kétféle 
közmunka program lesz. Az egyik az úgynevezett START mintaprogram, ahol kifejezetten 
feladathoz kötött programokat lehet megvalósítani, például belvízelvezetés, illegális 
hulladéklerakók felszámolása, közutak karbantartása, javítása és egy egyéb értékteremtő 
projekt, ami tulajdonképpen felújítások önkormányzati épületek, lakások felújítása. Ez a négy 
program van, konkrét programterv szerint és erre 153 főt tudnak alkalmazni március 1-től 
december 31-ig 8 órás munkaidőben. Ez egy nagyon jelentős előrelépés. A közmunkaprogram 
annyi hányattatás után végre visszakerült arra a helyre, ahol korábban volt. Ez egy nagyon 
komoly erőforrás amit használni tudnak, másrészt szervezni, irányítani, vezérelni kell a 
munkát. Ez által 153 családnak tudnak munkát adni, 170 millió Ft-ot kapnak erre. Itt 100 %-
os a támogatás. Ez egy nagyon nagy eredmény.  
Van egy másik közmunkaprogramjuk, mely 6 órás és 73 %-os támogatottságú. Ez kicsit 
rosszabb támogatottságú, de ennek ellenére élnek vele, így 91 főt tudnak alkalmazni 5 hónap 
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időtartamra. Erre 17,6 millió Ft-ot kapnak. Ezek a kollégák az intézményeiknél fognak 
dolgozni, pl. a strandon szezonális munkán, vagy a szoborpark őrzésének biztosítása lesz a 
feladatuk. Nagyon sokféle módon tudják majd alkalmazni őket. Nyilván az általános 
közterületi munkára a Városgondnokság alkalmazásában is. 7,5 millió Ft-ot kell ehhez az 
önkormányzatnak biztosítani. Azt gondolja, hogy nem kérdés az, hogy ezt megtegyék. 
Valamennyi munkatársának megköszöni a programok előkészítését, Kutiné Csicskár Edit 
igazgatónőnek és Dr. Nagy Verának, akik személy szerint ebben nagyon-nagyon sokat 
dolgoztak és nagyon alapos, jó munkát végeztek. A két munkaprogramban dolgozók számát 
összeadva 244 fő kerül foglalkoztatásra. Ez majdnem annyi ember, mint amennyi az 
önkormányzat alkalmazottainak száma. Az ő munkájuk, alkalmazásuk, mozgatásuk nagy 
munka, de ez a legkevesebb, tehát ez nagyon nagy előrelépés. Örül annak, hogy mindezt meg 
tudták valósítani.  
Emlékeznek még a K+K Kft-re? A kft. felszámolása miatt történt az, hogy ilyen jelentős 
késedelembe, csúszásba kerültek. Annyit tudtak visszahozni, hogy 20.154 eFt-ot tudtak 
visszaszerezni tőlük. Ez az a pénzt, amit gyakorlatilag megkaptak a cégtől. Ez a 
készkiadásaikat (őrzés-védelmet, télisítést, az új közbeszerzési eljárás költségét) fedezi. 
Nyilván a kötbért és hasonlót nem, de legalább a készkiadásaik döntő részét darabszámban 
fedezi. Ez, egy nagyon nagy dolog. Nagyon hosszú ideig tartott az egyeztetés arra 
vonatkozóan, hogy hogyan tudják megoldani, hiszen egy felszámolásban lévő cégről van szó, 
és EU-s pénzről lévén szó bonyolult rendszer. Dr. Pacári Judit jogtanácsos nagyon sokat tett 
ennek az ügynek az érdekében. A Kft. felszámolója egyébként partner volt, csak éppen a jogi 
megoldást volt nagyon nehéz megtalálni. Ez olyan volt, mint a fehér holló, járatlan úton 
mentek, tehát nem volt rá precedens, hogy ezt hogy lehet megcsinálni. Legkésőbb március 6-
án minden elkészül a vásárcsarnoknál. Műszaki átadás-átvétel február 13-én megtörtént. Most 
a minőségi kifogásaikat javítják. Ha ezzel elkészülnek, átmennek a Művelődési Házhoz. Itt a 
műszaki átadás szeptember 11-e a műszaki átadás-átvétel megkezdésének időpontja. A 
mostani ismereteik, tervezik szerint az őszre elkészül a beruházás.  
Az Uszoda tekintetében lezárult egy fejezet, hiszen elszámoltak a TANÚSZ Kft-vel. Minden 
a helyére került, most már csak egy partnerük van, az állam. A Magyar Nemzeti 
Vagyonkezelő Zrt-vel dolgoznak, és haladnak a felé, hogy valamikor az év második felében 
az Uszoda tulajdonosává válik Nagyatád Város Önkormányzata. Ez is egy viszonylag 
bonyolult folyamat, de a lényeg az, hogy a TANÚSZ Kft-vel a működtetés vonatkozásában 
teljesen korrekt, megnyugtató módon, mindenki megelégedésére elszámoltak, tehát az 
önkormányzat sem járt rosszul ebben a dologban.  
A Tankerülettel kapcsolatban elmondja, hogy több egyeztetést tartottak az elmúlt hetekben. 
Kezd kialakulni a feladatmegosztás, mely egy nagyon lényeges dolog. Két szálon futnak az 
események. Az egyik, hogy biztosították a tankerületi tevékenységhez szükséges elhelyezések 
feltételeit, január 8-án átadták a Baross G. u. 1. épületben lévő 5 db irodát a Tankerületnek. 
Más egyébben is együttműködött és segítségére volt – és ha szükség van rá van is – az 
önkormányzat.  
Az iskolákkal kapcsolatosan az átadás-átvétel folyamata zajlik. Például: átadták a 
pályázatokat, a berendezésekről, bútorokról elkészültek a leltárok Az iskolákra vonatkozó 
keret megállapodás – ingó- és ingatlanvagyonra – véglegesítése van folyamatban.  Fontosnak 
tartja ezzel kapcsolatosan, hogy kezd kialakulni, hogy kinek mi a feladata. Úgy látja, hogy a 
felé haladnak, amit úgy láttak, feltételeztek, és amit szeretnének is, hogy az önkormányzat 
működteti a létesítményeket, de semmilyen módon nem vesz részt a feladatellátásban. Ezt az 
elvet képviselik, a létesítmények, az épületek rendelkezésre állnak, ezeknek az 
infrastrukturális feltételeit biztosítják, de nem vesznek részt a feladatellátáshoz kapcsolódó 
költségek viselésében. Ez az elvi álláspontjuk, ez a megszületett egyik jogszabály 
megerősítette, kifejezetten ebbe az irányba vitte a gondolkodást. Tehát onnét, hogy majd az 
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önkormányzat részt vesz a konkrét munkavégzéshez szükséges eszközök és anyagok 
biztosításában, mindig is ezt az álláspontot képviselték, most is így látják. A mostani 
értelmezés szerint már minisztériumi szinten is úgy értelmezik, hogy az önkormányzat 
működtet, és a Tankerület illetve a Klebelsberg Intézmény pedig a feladatot látja el, s az ő 
kompetenciájába tartozik a feladathoz kapcsolódó költségek viselése. Ebben is különböző 
egyeztetéseket tartanak, megállapodásokat kötöttek, tehát haladnak ennek a letisztázása 
irányába.  
A szennyvízberuházással kapcsolatosan két híre van. Március 18-án bontásra kerülhet a 
kivitelezés és a műszaki ellenőr ajánlati csomag. Öten vették meg a kivitelezést és hárman a 
műszaki ellenőrzés dokumentumait. Még meg lehet vásárolni, de már nem biztos, hogy 
vesznek. Ez egy nagyon nagy előrelépés, nagyon bíznak benne, hogy nem lesz jogorvoslat és 
haladni tud a dolog. Ebben az esetben május végén, júniusban szerződést lehet kötni a 
kivitelezésre, majd neki lehet állni a munkának. A másik két feladatra vonatkozó beszerzési 
illetve pályázati eljárások is folyamatban vannak. Az egyik a nyilvánosság és a menedzsment 
kérdése. Ehhez kapcsolódik, hogy született egy olyan kormányhatározat, hogy – az 
önkormányzat szerint 22, a sajtó szerint 51 néhány – szennyvízberuházás irányítását magához 
vonta a kormány. Nem tudnak többet erről, a határozatot olvasták. A kormányhatározat két 
pontból áll. Az egyik, hogy a fejlesztési minisztert bízta meg azzal, hogy ezen szennyvíz 
projektek irányítását végezze a következő időszakban. A második, hogy az érintett 
önkormányzatok tűrni kötelesek ezt a fajta állami részvételt, ami akár jóra is fordulhat, csak 
pillanatnyilag nem tudják értelmezni. A mai ismereteik szerint úgy értelmezik, hogy a 
menedzsment, tehát a projektet irányító szervezet feladatát központosítják. Tehát minden más 
marad az önkormányzatoknál, a projekt irányító szervezetét pedig a minisztériumba 
koncentrálják. Hivatalos értesítést még nem kaptak, csak a közlönyben lévő határozatot 
olvasták, illetve a sajtóból értesültek néhány részletről. Természetesen úgy viszik tovább ezt a 
dolgot, ahogy eddig. Ha valamit másképp kell, majd kapnak értesítést róla.   
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1702 órakor 
bezárja. 
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